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Spoštovane občanke in občani,
april nam je, v skladu s pregovori, po dolgotrajni suši vendarle 

prinesel nekaj dežja. Sicer bolj sramežljivo in na obroke, a vsaj za 
rastlinje dovolj. Na padavine, ki bodo podtalnico dvignile na obi-
čajen nivo, pa bo potrebno še počakati. 

 Občasno deževje ne povzroča večjih težav na gradbiščih in 
dela napredujejo v skladu z napovedmi in priča-
kovanji. Le pri gradnji krožišča in navezovalnih 
cest v Podpeči se nekoliko zatika. Ne zato, ker 
bi ne bila zagotovljena sredstva, temveč ker se 
je zavlekel postopek izbire dobavitelja kanaliza-
cijskih cevi, ki jih nabavlja in vgrajuje, ob vseh 
ostalih komunalnih vodih, občina. Ker gre za 
prve metre vakuumske kanalizacije, ki bo v na-

daljevanju z enakimi materiali zgrajena tudi po preostalem delu 
Krajevne skupnosti Podpeč - Preserje ter v Vnanjih in Notranjih 
Goricah, je seveda ob samem začetku potrebno biti še toliko bolj 
pazljiv in previden. No, postopki gredo h koncu in po prvomajskih 
praznikih bomo z vgradnjo kanalizacije tudi dejansko začeli.

V zadnjem obdobju je bilo zaradi informacij v medijih, da se iz-
vajalec Cestno podjetje Ljubljana, tako kot ostali gradbinci v Slove-
niji, srečuje s težavami, na nas naslovljenih več tovrstnih vprašanj. 
Lahko zagotovimo, da doslej ni bilo z izvajalcem nikakršnih težav in 
upamo, da bo težave uspešno prebrodil. Ne le naše gradbišče, tudi 
celotna država bo v prihodnje vsaj nekaj domačih izvajalcev kljub 
vsemu potrebovala.

Intenzivno nadaljevanje pomeni tudi spremenjen prometni re-
žim, posledično zapore in težave v prometu. Že sedaj naprošamo 

Iz občinske hiše

občane in ostale udeležence v prometu, naj signalizacijo dosledno 
upoštevajo, obenem pa v obdobju gradnje ravnajo v prometu kar 
najbolj strpno.

Rekonstrukcije ceste in izgradnja opornega zidu v Kamniku pod 
Krimom se približuje koncu in poslej bodo otroci na tem, nekoč 
zelo ozkem in nevarnem delu ceste, bistveno varneje hodili v šolo 
in iz nje.

Po nekaj začetnih zapletih je tudi v Rakitni izgradnja kanali-
zacije v polnem teku. Na gradbišču sočasno dela več ekip, saj je 
potrebno predviden obseg del zaradi sofinanciranja zaključiti do 
konca septembra. Ta se morda zdi še dovolj daleč, vendar čas izre-
dno hitro beži in težave se pri takšni gradnji, to sedaj iz izkušenj že 
vemo, ves čas sproti pojavljajo. 

V aprilu je pod okriljem časnika Finance potekalo srečanje ener-
getikov v Portorožu. V sklopu prireditve so izbirali tudi energetsko 
najbolj ustrezen in varčen javni objekt v Sloveniji. Med številnimi 
kandidati je bil kot najboljši objekt izbran nov prizidek k Osnovni 
šoli Brezovica. O tem boste lahko več prebrali v nadaljevanju, sam 
pa bi rad ob tem dodal še nekaj.

Za izjemne, a morda večkrat prezrte zasluge ob gradnji, se želim  
zahvaliti nekdanji ravnateljici, gospe Mileni Černigoj. S svojo voljo, 
angažiranostjo in požrtvovalnostjo je sočasno obvladovala dislo-
ciran učni proces in usklajevala zahtevno gradnjo. Žal je reelekcija 
sovpadla ravno z dokončanjem objekta. A zasluge zanj gredo prav 
njej in pogumni odločitvi občinskih svetnikov ter mojim sodelav-
cem v občinski upravi.

   Metod Ropret,
župan

V peto gre rado!
Prvo marčevsko soboto smo se v Kulturnem domu Notranje Go-

rice zavrteli na tradicionalnem, že petem dobrodelnem plesu Župa-
novega sklada občine Brezovica. Prireditev je bila dobro obiskana, 
gostje pa zadovoljni, saj je organizator poskrbel za veselo vzdušje z 
uveljavljeno glasbeno skupino DeŽur, s kulinaričnimi specialitetami 
pa so se spet proslavili mojstri iz Kašče Mrlačnik. 

Kot vsa leta doslej, je bila osrednja točka plesa dražba čudovitih 
pomladanskih šopkov, ki jih je z vso senzibilnostjo, toplino in umetni-
ško žilico ustvarila Barbara Filipič iz Cvetličarstva in vrtnarstva Filipič. 
Letos smo k sodelovanju povabili tudi KUD Janez Jalen. Lucija Alič 
in Matic Rogelj sta prisotne pošteno nasmejala z izvedbo duhovite-
ga skeča Razočarana gospodinja. Zelo bučen aplavz je bil namenjen 
trem mladim pevkam, ki so s profesionalnim nastopom zašibile kole-
na vsem gostom. Komaj šestletna Flora Krampač, Ula Ložar in Dina 
Arapovič obiskujejo pevsko šolo Marjetke in Aleša Vovka - Raaya v 
Vnanjih Goricah. Še posebej pa smo ponosni na našega častnega 
gosta in velikega prijatelja Dobrodelnega županovega sklada obči-
ne Brezovica, velikega gospoda in legendo v slovenskem satiričnem 
prostoru, Vinka Šimeka, ki je, kot ponavadi, poskrbel za sproščeno in 
humorno razpoloženje. 

Vsi omenjeni so se v dobro sklada odpovedali honorarju za nasto-
pe, za kar se jim iskreno zahvaljujemo. Tudi z njihovo pomočjo nam je 
tako na plesu uspelo zbrati skoraj 6.000 EUR neto, kar bo skladu za-
gotovilo možnost lajšanja stisk vsem, ki potrebujejo pomoč, nemote-
no pa bomo lahko izplačevali tudi štipendije dijakom in študentom.

Leto 2011 je bilo za sklad kar produktivno. Razdelili smo 
14.980,62 EUR. Od tega je bila vsak mesec nakazana štipendija de-
setim dijakom ali študentom iz finančno šibkejših družin, ugodili pa 

smo tudi dvajsetim prosilcem za enkratno denarno pomoč. Da bo 
številka še bolj impozantna, naj navedemo podatek, da smo od usta-
novitve sklada leta 2008 do danes, našim štipendistom in posame-
znikom, ki so se znašli v stiski, skupno nakazali že 51.790,48 EUR. 
Ja, pri nas je vse do centa natančno izračunano in v vsakem trenutku 
transparentno. 

Upi in pričakovanja Županovega dobrodelnega sklada občine 
Brezovica so bili po zaslugi gostov plesa izpolnjeni. Upravni odbor 
sklada se zato na tem mestu še enkrat zahvaljuje vsem, ki so večer 
prve marčevske sobote preživeli z nami, odprli svoja srca in podali 
roke tistim, ki so v naši občini potrebni pomoči. Hvala tudi vsem so-
delujočim, članom ansambla DeŽur, mladim pevkam in njihovima 
mentorjema Marjetki in Raayu, Vinku Šimeku, Kašči Mrlačnik za sla-
stno pogostitev, gospodu Cvetku in njegovemu podjetju Prozvok pa 
za mize in vso drugo opremo, ki nam jo vsa leta posoja brezplačno. 
Velika hvala! Še posebna hvaležnost velja tudi mojstroma snemalce-
ma, Janezu Cimpermanu in Roku Petkovšku, ki vsako leto zabeležita 
naš dogodek, da imamo spomin na prijeten dogodek. Za vso podpo-
ro in pomoč se zahvaljujemo tudi županu Metodu Ropretu, letos pa 
gre še posebna zahvala podžupanu Marku Čudnu, na katerega smo 
preložili veliko breme organizacije in ureditve dvorane. Marko, hvala!

Za sponzorska sredstva smo iskreno hvaležni podjetjem Mediaval 
iz Vnanjih Goric, Prigo, d.o.o. iz Brezovice in Računovodski hiši Ka-
sandra, d.o.o. iz Rakitne, ki so kljub gospodarski krizi izrazila posluh 
za stiske soobčanov. Vaša dejanja so vredna posnemanja!

Če smo vas vsaj malo navdušili, pridite v dvorano KUD Notranje 
Gorice spet prvo decembrsko soboto, ko bomo pripravili že tradici-
onalni praznični bazar, prisrčno pa ste vabljeni tudi na šesti tradicio-
nalni Županov ples, 2. marca 2013. 

Upravni odbor DŽS Občine Brezovica
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Krajevne skupnosti

Brezoviška šola je dobila »energetskega 
Viktorja« 

Na natečaju za energetsko učinkovitost 2012 je Osnovna šola 
Brezovica s projektom gradnje prizidka zmagala v izjemni kon-
kurenci, prepričala je tako strokovno komisijo kot obiskovalce 
spletne strani časnika Finance. Komisijo je projekt navdušil z iz-
virno in učinkovito zasnovo ter pogumom za nove naložbe. Po-
leg brezoviške šole, ki je slavila v kategoriji energetsko učinkovit 
projekt, je zmagala še Menerga, ki je slavila v kategoriji uporabe 
OVE, za energetsko najbolj učinkovito podjetje pa je bil razglašen 
Mercator.

V organizaciji časnika Finance so se v ponedeljek, 16. aprila, 
v Portorožu začeli dnevi energetike, v okviru katerega so podelili 
nagrade energetsko najbolj učinkovitim podjetjem in projektom. 
Komisija je šestnajstič podelila nagrade za energetsko učinkovito 
podjetje, trinajstič za energetsko učinkovit projekt in petič na-
grado za projekt uporabe obnovljivih virov energije (OVE). Po-
leg omenjenih treh nagrad se je komisija odločila še za podelitev 
posebnega priznanja, svoje zmagovalce v vseh treh kategorijah 
pa so izbrali tudi bralci. Na letošnji razpis časnika Finance za 
energetsko najbolj učinkovite projekte je prispelo 14 prijav, tri 
manj kot lani. V svoji kategoriji energetsko učinkovit projekt je 
prizidek OŠ Brezovica pometel z izjemno konkurenco, med tre-
mi f inalisti je premagal Domplan in Soenergetiko, s projektom 
celostne prenove daljinskega ogrevanja soseske Planina v Kranju 
in Steklarno Hrastnik, s projektom izkoriščanja odpadne toplote 
dimnih plinov iz steklarskih peči. 

Komisijo na čelu s predsednikom Borisom Selanom ter Sta-
netom Meršom iz Inštituta Jožefa Štefana, Dušana Novkoviča iz 
Acronija, Marjane Šiljanec Zavrl z Gradbenega inštituta ZRMK 
in Saša Medveda z ljubljanske Fakultete za strojništvo, je v ka-
tegoriji energetsko učinkovit projekt 2012 najbolj prepričal pro-
jekt prizidka brezoviške osnovne šole. Priznanje za zasluge tako 
za zasnovo kot izvedbo so podelili arhitektu in vodji projekta 
Slavku Gabrovšku. V okviru projekta je Občina Brezovica do-
trajano, 60 let staro šolsko stavbo, nadomestila z novim objek-
tom, z uporabno površino 3.780 m2, ki ob nižjih obratovalnih in 
vzdrževalnih stroških zagotavlja ustrezne bivalne razmere za več 
učencev. Nov prizidek, ki so ga slavnostno otvorili pred dobrim 
letom, je zasnovan kot nizkoenergijski objekt enostavne oblike, 
s kakovostno izolacijo in za zrak neprepustnim ovojem stavbe. 
Na južni strani ima prezračevano fasado iz kompozitnih plošč. 
Pod oknom vsake učilnice je nameščen toplozračni sprejemnik 
sončne energije, ki zagotavlja dovod toplega zraka v stavbo in s 

tem zmanjšuje potrebe po ogrevanju. Na južnem delu stavbe so 
predvidena zunanja toplotnoizolacijska senčila, ki preprečujejo 
pregrevanje prostorov. Skupna prezračevalna naprava ima vgraje-
no napravo za vračanje toplote odpadnega zraka. Kot je poudaril 
predsednik komisije Boris Selan, je specif ika objekta združevanje 
starega z novim: »Zelo pomembno je, da so gradiva, pridobljena 
z rušenjem starega objekta, uporabili pri gradnji novega objekta. 
Pri tem so zagotovili prisotnost starega v novem.« Poraba energi-
je za ogrevanje se je v primerjavi s starim objektom znižala za 84 
odstotkov, celotna investicija pa je občino stala okoli 4,5 milijona 
evrov. 

Projekt prizidka osnovne šole si je poleg nagrade po izboru 
komisije, prislužil tudi posebno priznanje za energetsko učinko-
vitost po izboru bralcev časnika Finance. »Impresioniran sem, v 
družbi kakšni eminentnih nominirancev smo s svojim relativno 
majhnim projektom dobili nagrado in kako zelo smo je veseli, 
dokazuje tudi prisotnost nas vseh treh danes tukaj,« je ob po-
delitvi nagrade pojasnil župan Metod Ropret. Poudaril je, da je 
tudi manjšim investitorjem dovoljeno misliti, kar dokazuje tudi 
nagrada, ki je potrdila vložen trud. A svoje misli je župan, kljub 
nagradi, zaključil z nezadovoljstvom: »Kljub nekajkratnim posku-
som prijave projekta na najrazličnejše razpise, je bil v celoti f i-
nanciran izključno s sredstvi občine Brezovice.« Sicer pa je Ropret 
poudaril, da projekta ne bi bilo mogoče izpeljati brez arhitekta 
Gabrovška, ekipe, potrpežljivih staršev, otrok ter delavcev šole in 
izvajalca gradbenega podjetja Grosuplje. 

Vesna Erjavec

Iz KS Notranje Gorice - Plešivica
Kljub trenutni situaciji in pomanjkanju sredstev za investicije na vseh 

področjih je bila KS Notranje Gorice - Plešivica uspešna pri pridobivanju 
nepovratnih sredstev za obnovo in razširitev igrišča za odbojko na mivki 
in izgradnjo skate parka. Za obe investiciji smo pridobili 30.000 EUR iz 
Fundacije za šport. Dela bomo pričeli po prvomajskih praznikih. Skupina 
prostovoljcev, ki imajo radi šport, je v aprilu temeljito obnovila ograjo na 
igrišču za tenis in njeno okolico. Z dobro voljo in energijo se tudi v teh časih 
lahko veliko postori na prostovoljni bazi.

Zob časa in neupoštevanje prometnih znakov, ki prepovedujejo vožnjo 
težkim tovornjakom na tej cesti, se vse bolj očitno poznata na mostu v Pod-
plešivici, ki ga bo potrebno porušiti in narediti novega. Za investicijo se pri-
pravlja dokumentacija in soglasja. Po koncu prebiranja aprilskega Barjan-
skega lista ne pozabite na tradicionalno kresovanje v športnem parku Jama 
in dobrodošli danes, po 19. uri. Za vsakega se bo našlo kaj zanimivega. 

Marko Čuden, KS Notranje Gorice - Plešivica

SENČILA
Izdelava, montaža in servis

Žaluzije

Rolete

Komarniki

Markize

Screen-i

Harmonika vrata...

Lamelne zavese

Panelne zavese

Roloji

Plise zavese...

T: 01 365 12 47, M: 041 334 247

Mavsarjeva c. 46, Notranje Gorice

rono.sencila@siol.net 

www.rono-sencila.si
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Komunala

Komunala na Občini Brezovica
Zadnje čase v člankih komunalnega oddelka v največji meri pišemo 

o kanalizacijskem sistemu po celi občini. Tudi v tej številki ne moremo 
mimo najbolj prioritetne naloge naše občine. Končno smo tudi na Ra-
kitni začeli intenzivno graditi kanalizacijo. Izvajalec je podjetje Prenova 
Gradbenik Grosuplje, ki bo gradilo kanalizacijo na več različnih delih, 
saj moramo investicijo zaključiti do konca septembra 2012. Prebivalce 
Rakitne, ki boste priključeni na kanalizacijo v I. fazi, bomo v kratkem 
obvestili tudi o postopku pridobivanja soglasja za priključitev in gra-
dnjo hišnega priključka.

Skupaj s podjetjem Snaga bomo v spomladanskih mesecih posku-
šali še izboljšati že sedaj dobre rezultate pri ločevanju odpadkov. Na 
terenu smo ugotovili, da je še kar nekaj prebivalcev naše občine brez 
zabojnikov za odpadke. V Odloku o zbiranju in prevozu komunalnih 
odpadkov v občini Brezovica je jasno opredeljeno, da mora imeti vsako 
gospodinjstvo v naši občini zabojnike za odpadke. Tako bomo rešili 
probleme z odlaganjem odpadkov v bližino ekoloških otokov. Pri tem 
moramo pohvaliti res izredno velik obisk deponije za kosovne odpad-
ke, pri našem komunalnem podjetju v Kamniku pod Krimom.

Marko Čuden, 
podžupan

Povzetek letnega poročila JP Vodovod - Kanali-
zacija o skladnosti pitne vode na oskrbovalnih 
območij v občini Brezovica za leto 2011

JP Vodovod - Kanalizacija d.o.o. je na območju občine Brezovica iz-
vajalec gospodarske javne službe oskrbe s pitno vodo na oskrbovalnem 
območju vodarne Brest, ki oskrbuje tudi del naselja Brezovica in na oskr-
bovalnem območju Rakitna (Rakitna, Podgora, Nakličev klanec, Novaki, 
Hrib, Jezero, Hudi konec, Na klancu in Boršt). 

Nobeno drugo živilo ni nadzorovano tako strogo, kot prav pitna voda. 
Nad zdravstveno ustreznostjo in skladnostjo pitne vode bdimo tako v JP 
Vodovod-Kanalizacija v okviru notranjega nadzora, kot ministrstvo, pri-
stojno za zdravje, v okviru monitoringa. Ustreznost nadzora preverjajo 
inšpekcijske službe. Notranji nadzor poteka po načrtu, ki natančno opre-

deljuje dnevna mesta vzorčenja in vrsto preskušanj na posameznem od-
vzemnem mestu, glede na vrsto tveganja. 

Preskušanje vzorcev v okviru notranjega nadzora izvaja Služba za nad-
zor kakovosti pitne in odpadne vode v laboratoriju JP Vodovod - Kanaliza-
cija in zunanji izvajalci. Vsi izvajalci izpolnjujejo splošna merila za delova-
nje preskusnih laboratorijev, predpisana po standardu SIST EN ISO/IEC 
17025 in redno sodelujejo v medlaboratorijskih primerjalnih preskusih.

Skladno s Pravilnikom o pitni vodi (Ur.l. RS 19/04, 35/04, 26/06, 
92/06, 25/09) smo pripravili letno poročilo o skladnosti pitne vode za leto 
2011, ki je objavljeno na spletni strani www.vo-ka.si, v rubriki Informaci-
je/Kakšno vodo pijemo/Letno poročilo o skladnosti pitne vode. Povzetek 
poročila se nahaja v preglednici, ki prikazuje število odvzetih in neskladnih 
vzorcev v okviru notranjega nadzora na oskrbovalnem območju vodarne 
Brest in Rakitne za mikrobiološka in fizikalno - kemijska preskušanja.

Za vsa morebitna vprašanja smo vam na razpolago na e-naslovu 
voka@vo-ka.si.

JP Vodovod - Kanalizacija d.o.o., 
Vodovodna cesta 90, Ljubljana,

VODOVODNI 
SISTEM

OBMOČJE

MIKROBIOLOŠKA PRESKUŠANJA KEMIJSKA PRESKUŠANJA

Odvzeti vzorci Neskladni vzorci Neskladni vzorci E. Coli Odvzeti vzorci Neskladni vzorci

redna občasna redna občasna redna občasna redna občasna redna občasna PAR

LJUBLJANA BREST 505 3 0 0 0 0 90 3 0 0

RAKITNA RAKITNA / 1 1 0 0 0 66 1 0 0 /

SKUPAJ 589 4 1 0 0 0 156 4 0 0 /

Opombe: PAR – neskladni parameter
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Šole in vrtci
Pozdrav pomladi v Podpeči

Na tradicionalni prireditvi Pozdrav pomladi, ki so jo pripravili v 
Podpeči, so se predstavili učenci PŠ Jezero. »Pomlad… ob kateri pomi-
slim na zvončke, na sonce, na mavrico, na materinski dan, veliko noč, 
dišeče travnike, na vonj po pokošeni travi in na smeh na otroških igri-
ščih…« S temi besedami se je začela tradicionalna prireditev Pozdrav 
pomladi, ki je v ponedeljek, 26. marca, ob 18. uri, potekala v kulturni 
dvorani v Podpeči. Nastopali so učenci od 1. do 3. razreda s podru-
žnične šole Jezero, pod okriljem svojih učiteljic in učiteljev. Prireditev 
so popestrili z dramskimi igrami, ki so se jih naučili v okviru dramskega 
krožka, z otroškimi plesi, ki so jih spoznali v okviru plesnega krožka ter 
ljudskimi spleti, ki vključujejo ljudski ples in prav tako ljudske pesmi. Z 

otroškim pevskim zborom, ki poteka na šoli, so otroci zapeli pesmice 
ob spremljavi kitare. Seveda pa niso pozabili na mame in očke, saj so 
tudi njih presenetili s prisrčnimi deklamacijami. Prireditev je tako dose-
gla svoj namen. Učenci so lahko na odru pokazali svoje številne talente, 
obiskovalcev pa ni pustila ravnodušnih. 

Klavdija Pajduh,
Osnovna šola Preserje, podružnica Jezero

Skupina Zvezdice na reviji pevskih zborov
Aprila je JSKD Republike Slovenije priredil območno revijo pred-

šolskih pevskih zborov, z naslovom »Nagajiva pomlad«. Ker smo se v 
letošnjem letu že večkrat udeležili različnih prireditev in nam izkušenj ni 
manjkalo, smo se na razpis z veseljem odzvali. Prireditev je potekala v 

FOTO: Vesna Novak
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Cankarjevem domu na Vrhniki. Občinstvu smo se predstavili z dvema 
ljudskima in eno otroško pesmijo.

Otroci so bili na odru sproščeni in samozavestni. Pridobili smo 
novo pozitivno izkušnjo in potrditev, da zmoremo nastopati tudi pred 
večjim občinstvom in večjem odru.

Alenka Švigelj in Bojana Svete,
                               vzgojiteljici 

Akcija »Očistimo Slovenijo« na Podružnični šoli 
Jezero

V petek, 23. marca, smo se tudi učenci in učitelji na Podružnični 
šoli Jezero odločili, da se udeležimo akcije »Očistimo Slovenijo«. So-
delovali so vsi učenci in učitelji, pomagal pa nam je tudi hišnik Marko. 
Dogovorili smo se, da bomo poleg čiščenja okolice šole, uredili tudi 
asfaltno in travnato igrišče, šolski vrt in šolsko dvorišče. 

Vsaki skupini učencev je pomagal učitelj. Pobrali smo smeti v okoli-
ci šole in jih razvrstili v ločene zabojnike. Pri delu smo opazili, da je bilo 
smeti manj kot prejšnje leto, česar smo bili veseli. Pograbili smo šolsko 
dvorišče, saj je bil pesek od jeseni že precej zvožen. Pograbili smo trav-
nato igrišče in pospravili listje. Uredili smo šolski vrt in presadili lonč-
nice. Pometli smo asfaltno igrišče, saj je bilo na njem že veliko peska. 

Tako smo tudi mi po svojih močeh prispevali k čistejši in bolj urejeni 
okolici. Vsi udeleženci akcije smo se dela lotili z veliko vneme in dobre 
volje, tako da je bilo delo hitro in dobro opravljeno, pa tudi zadovolj-
stvo, da smo naredili nekaj koristnega, je bilo veliko.

Mirjana Kužatko

Cicibanove urice v Vrtcih Brezovica
V vrtcih Brezovica smo že drugo leto zapored izvajali cicibanove 

urice za otroke, ki niso bili vključeni v redni program vrtca. Zaradi po-
večanega zanimanja smo srečanja organizirali v dveh skupinah. Sre-
čanja so potekala dvakrat mesečno, po dve šolski uri. Na srečanjih 
smo otrokom poskušale približati življenje v vrtcu. Ponudile smo jim 
likovno ustvarjalne delavnice, gibalne dejavnosti, igre po kotičkih… V 

prazničnem decembru so pedagoške delavke enote Podpeč otrokom 
obeh skupin zaigrale lutkovno predstavo Sapramiška. Prav tako smo 
tudi skupaj pustovali. 

V maju načrtujemo zadnje skupno srečanje, kjer se bomo poveselili 
in poslovili. Starši so imeli možnost medsebojne komunikacije in iz-
menjave izkušenj glede vzgoje otrok, hkrati pa so lahko od strokovnih 
delavk dobili informacije o poteku in načinu dela v vrtcu.                                              

              Barbara Balant, Mojca Perko, Alenka Švigelj

Naravoslovna fotografa Miha in Špela
Narava je okolje, ki nam nudi veliko možnosti za preživljanje pro-

stega časa. Radi smo aktivni v gibanju, gremo na izlete z družino 
ali pa jo enostavno samo opazujemo in uživamo v njeni lepoti in 
spremenljivosti. Z leti sem spoznala, da za opazovanje in spremlja-
nje narave potrebujemo čas in veliko potrpljenja. Narava je lepa v 
vseh letnih časih. Spomladi nas radosti s svojim prebujanjem in s 
pomladanskimi barvami, novo življenje nas napolni z energijo. Ble-
ščeča svetloba poletja, neusmiljene visoke temperature in uničujoče 
nevihte nas opominjajo na neukrotljivost narave. Avgusta postane 
svetloba mehka, otožna, jutranje meglice so prvi znak prihajajoče 
jeseni, ki v svojih prečudovitih barvah očara še tako neobčutljivo 
dušo. Mir in tišina. Ptice selivke odletijo, ostale živali potihnejo in se 
začnejo umikati v zatišje. Potem nastopi zima, hladna in neizprosna. 
Mrzel veter nas prežene med štiri stene, nizke temperature preživijo 
le najmočnejši. In pokrajina je bela in spokojna. Skozi vse to se spre-
hajamo tisti, ki jo imamo radi. Sledimo vsem njenim spremembam 
in če imamo srečo, ujamemo trenutke v fotografski aparat. In tako 
sem spoznala Miho in Špelo, ko smo se pogovarjali o lepotah nara-

ve, kako jih opazujemo in dokumentiramo.
Špela Sojer je stara 14 let in živi v Notranjih Goricah. Fotografira-

nje je v zadnjih dveh letih postalo del njenega življenja. Za svoj privar-
čevani denar si je kupila fotoaparat Nikon COOLPIX S8000. Motive 
išče v bližnji okolici, najraje se sprehaja po gozdu in barju. Navdu-
šuje jo makro fotografija, izziv so ji različne kompozicije v naravi. 
Leta 2011 je začela uporabljati zrcalno-refleksni fotoaparat Nikon 
D3000, kasneje pa ga je zamenjala s fotoaparatom Nikon D5000.

Miha Predalič živi v Notranjih Goricah in je star 14 let. S fotogra-
fijo se je začel ukvarjati leta 2010, ko je v roke prijel družinski foto-
aparat Panasonic Lumix DMC-FZ 100. Išče motive v naravi, največji 
izziv je fotografiranje ptičev na Ljubljanskem barju in planotah Raki-
tne. Leta 2011 je izboljšal svojo fotografsko opremo s fotoaparatom 
Canon EOS 60D, ki ga je dodatno opremil s Canonovim objektivom 
100 - 400mm.

Lansko leto sta se predstavila s svojimi fotografijami na Osnovni 
šoli Brezovica, ki jo obiskujeta deveto leto. V šolskem letu 2011/2012 
sta svojo razstavo fotografij predstavila najprej na svoji šoli, potem 
pa je razstava odšla v nakupovalni Center Interspar Vič, istočasno 
so bile njune fotografije razstavljene v slaščičarni Kljukec v Logatcu, 
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www.renault.si

PLEŠKO CARS, D.O.O., TRŽAŠKA 426,1351 BREZOVICA PRI LJUBLJANI,  
01/365-80-10, WWW.PLESKO-CARS.SI ODPRTO OD PONEDELJKA DO PETKA  
OD 7:00 DO 18:00, SOBOTA OD 8:00 DO 12:00, NEDELJA ZAPRTO

P O R A B A  P R I  M E Š A N E M  C I K L U  4 , 0  - 8 , 2  l / 1 0 0 k m .  E M I S I J E  C O
²

 1 0 6  - 1 9 0 g / k m

Renault priporoča

OTROČJE LAHKA ODLOČITEV

 KLIMATSKA NAPRAVA
 RADIO CD MP3
 MEGLENKE
 ELEKTRIČNI POMIK 

 PREDNJIH STEKEL
 ELEKTRIČNO NASTAVLJIVI 

 IN OGREVANI ZUNANJI
 OGLEDALI

+ IZJEMNE PONUDBE 
NA OSTALIH VOZILIH

SAMO DO KONCA MARCA! Nekatere odločitve so lahke. 
Ne zamudite odlične ponudbe Renault z izjemnimi prihranki. 
Stopite do najbližjega Renault salona zdaj, razmišljali boste 
kasneje. In zadovoljni boste! 
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aprila pa sta svoje fotografije predstavila v Šolskem centru Srečka 
Kosovela Sežana. Brezčasnost njunih fotografij omogoča postavitev 
povsod tam, kjer so ljudje naklonjeni utrinkom iz narave.

Ana Novak Velkavrh

Z igro do prvih turističnih korakov
V okviru projekta Turistične zveze Slovenije in Skupnosti vrtcev Slo-

venije, z naslovom »Z igro do prvih turističnih korakov«, smo se po-
vezali z vrtcem Trzin. Namen projekta je, da otroci razvijejo spoštljiv 
odnos do narave, spoznajo značilnosti okolja, ki so pomembne za lo-
kalno skupnost in omogočiti otrokom vpogled v turistične dejavnosti.

Jeseni smo obiskali vrtec Trzin in se kot turisti prepustili spozna-
vanju značilnosti njihovega kraja. Ogledali smo si grad Jable, ki nas je 
popeljal v zgodovino in studenec Gvajšek, iz katerega izvira zdravilna 
voda. 

Spomladi smo mi prevzeli vlogo turističnih vodičev in otroke iz vrt-
ca Trzin povabili v naše kraje. Predstavili smo jim naš ponos, Barje, ki 

nudi dom mnogim živalskim in rastlinskim vrstam. Otroke in strokov-
ne delavce smo odpeljali do zaklada, ki nam ga Barje vsako leto poka-
že, močvirskega tulipana. Gostje so bili navdušeni nad polji te redke in 
zaščitene rastline. 

Kljub temu, da se zavedamo naše posebnosti, smo ob pogledu na 
trzinske otroke ugotovili, da te naše čudovite rože ne cenimo dovolj. 
Otroci so nam s svojim neverjetnim občudovanjem polj močvirskega 
tulipana pokazali, da smo res lahko ponosni na to, da ga imamo v 
svoji bližini. 

Strokovne delavke enote Notranje Gorice

Kultura

V brezoviški cerkvi letos številni koncerti
Enemu izmed njih ste lahko prisluhnili v torek, 11. aprila, ko 

sta na dobrodelnem celovečernem koncertu nastopili vokalni 
skupini Ingenium in Gallina. Skupini sta se odzvali povabilu bre-
zoviške župnije, ki bo letošnje leto obogatila s številnimi dobro-
delnimi koncerti, s katerimi bodo zbirali sredstva za nove orgle v 
cerkvi sv. Antona Puščavnika na Brezovici.

Tokrat sta se brezoviškemu občinstvu predstavili vokalni sku-
pini Gallina in Ingenium. Slednja je zelo mlada vokalna skupina, 
ki je začela delovati leta 2009, sestavlja pa jo mešana zasedba 
pevcev. Druži jih ambicija po ustvarjanju in poustvarjanju tako 
klasičnih kot modernih stvaritev ter rast v kvaliteti izvedbe in in-
terpretacije. Njihova kvaliteta je navdušila že ob prvem nastopu 
na reviji Ljubljanski zbori, kjer so s svojim nastopom presenetili 
žirijo in občinstvo ter si prislužili navdušeno kritiko kot ena izmed 
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VELIKA LEGO
USTVARJALNICA

Z GOSENICO
MICI

25. april - 6. maj 2012

Vse velike in male ljubitelje Lego kock vabimo v družbo 
zabavne gosenice Mici, ki jo bomo zgradili iz več 

kot 300.000 kock. Z vašo pomočjo bomo 
ustvarjali in se zabavali vsak dan od 

9.00 ure dalje. Pridi, veseli bomo 
tvoje pomoči in idej !

lego gosenica barjanski.indd   1 17.4.2012   20:13:04

najbolj obetavnih novonastalih komornih skupin. Uspehe so želi 
tudi na drugih revijah, srečanjih in tekmovanjih, s katerih so se 
vračali s zlatimi priznanji.

Kvaliteta je skupni imenovalec tudi kvarteta deklet, ki ustvar-
jajo pod imenom Gallina. Prepevati so začele konec leta 2010, 
v prvem letu delovanja so se z Regijskega tekmovanja odraslih 
pevskih zborov in malih pevskih skupin v Kočevju vrnile z zlatim 
priznanjem, med drugim so priredile svoj prvi samostojni celove-
černi letni koncert v Ljubljani in se premierno predstavile na reviji 
Ljubljanski zbori 2011. 

Vesna Erjavec

Kulturno društvo Janez Jalen organizira šolo 
igre in režije! 

Pod strokovnim vodstvom akad. igralca in režiserja Viktorja 
Ljubutina ter akad. igralke Vanje Slapar, ki sta diplomirala na 
znameniti Moskovski akdemiji za dramsko umetnost, bomo siste-
matično, korak za korakom, vstopali v svet igralskega ustvarjanja. 
Pri tem se bomo opirali na igralski sistem, na katerem temelji 
večina sodobnih šol dramske igre in ki ga pri kreaciji vlog in pred-
stav uporablja večina sodobnih mojstrov gledališča in f ilma. 

Seminar bo potekal v kulturnem domu Notranje Gorice in 
prostorih KD Janez Jalen. Začetek je bil 18. aprila 2012, trajal pa 
bo do junija (40 ur), zato se pridružite vsi, ki vas to zanima. Za 
prijavo na seminar ali dodatne informacije smo vam na voljo na 
e-naslovu: info@kud-janezjalen.si.
Otroška predstava Sneguljčica

Se spomnite lanske predstave KD Janez Jalen Narava sprego-
vori? Tudi letos otroci in mentorica Urška Bačar niso počivali. Pri-
dno so delali in nam konec marca premierno predstavili zgodbo o 
Sneguljčici. Čeprav vsi poznamo vsebino pravljice bratov Grimm, 

pa je ta s podrobnostmi in duhovitimi prizori vseeno malce dru-
gačna od poznane, kar pa naredi predstavo le še bolj posebno in 
zanimivo. Koliko palčkov bo spoznala? Sedem? Bo zrcalo izdalo 
skrivnost svoji kraljici? Morda pa princu tokrat ne bo uspelo re-
šiti Sneguljčice. Na ta in še mnoga druga vprašanja boste dobili 
odgovore, ko bo zgodba izpeta ...

Avtorica: Olga Paušič, režija: Urška Bačar, graf ična podoba: 
Andreja A. Povirk, foto: KD Janez Jalen, leto uprizoritve: 2012. 

Predstava je namenjena majhnim otrokom, mladostnikom in 
odraslim. Če ste jo zamudili, boste gotovo imeli še kakšno prilo-
žnost. 

Za vse informacije obiščite našo spletno stran www.kud-ja-
nezjalen.si.

KUD Janez Jalen
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Iz Plezalnega društva Grif 
Člani Plezalnega društva Grif Brezovica so se v marcu udeležili dveh 

plezalnih tekem. Prvo tekmovanje je potekalo na odlični visoki plezalni 
steni v Žirovnici, kjer sta v težavnostnem plezanju v kategoriji mlajših 
cicibank tekmovali Ema Ogrinc in Lana Šturm, med starejšimi ciciban-
kami pa je nastopila Ajda Šturm. Alex Kotnik se je boril v močni skupini 
starejših cicibanov. 

Že čez teden dni je na Jesenicah potekala nova, četrta tekma Za-
hodne lige 2012, ki se je je tokrat udeležil le Alex Kotnik. Tekmovanje 
je potekalo v hitrostnem plezanju. Zadnja letošnja tekma je potekala v 
Šenčurju, v nedeljo, 22. aprila 2012.

Po dolgi zimski sezoni smo se iz balvanske stene v telovadnici OŠ 
Brezovica preselili na zunanjo plezalno steno. Otroci so nestrpno čaka-
li na dan, da bodo ponovno plezali zunaj. Steno smo opremili z novimi 
oprimki živahnih barv in raznolikih oblik. Za vse donirane oprimke se 
najlepše zahvaljujemo podjetju Samsara Climbing Holds, prav tako pa 
tudi podjetju Lapis Holds za nakup oprimkov po posebni, promocijski 
ceni. Enega izmed sončnih marčevskih dni smo izkoristili tudi za zaba-
vo, saj smo bili povabljeni k snemanju nove otroške oddaje, ki bo na 
RTV Slovenija na sporedu jeseni. V aprilu bomo obiskali adrenalinski 
park Geoss v Litiji ter odšli na izlet v naravno plezališče, za kar otroci že 
pridno trenirajo. 

Plezalno društvo Grif Brezovica 

Prvomajski pohod v Osredek
Športno društvo Rakitna v torek, 1. maja, organizira prvomajski 

pohod z Rakitne v Osredek. Odhod je ob 8.00 za daljšo pot ali ob 9.00 
za krajšo pot. Prijave sprejemamo na 040/398 390.

Barbara Kovačič,
predsednica ŠD Rakitna

Ostalo

Skupščina Gasilske zveze Brezovica
V petek, 30. marca, je v Kulturnem domu Podpeč, potekala skup-

ščina gasilske zveze Brezovica, na kateri so sodelovali predstavni-
ki vseh desetih prostovoljnih gasilskih društev, člani upravnega in 
nadzornega odbora, štaba operative in posameznih komisij pri 
GZB ter vsi predstavniki in poveljniki gasilskih društev. Skupščine 
so se udeležili tudi gostje, med njimi tudi župan Metod Ropret. 
Udeleženci so poročali o dogodkih, ki so potekali v preteklem letu 
in govorili o predvidenih načrtih za tekoče leto. 

Skupščina, ki jo je vodilo izvoljeno delovno predsedstvo, je po-
tekala po ustaljenem dnevnem redu. Po pozdravu gostov je sledil 
sprejem poslovnika o delu skupščine in izvolitev organov skupšči-
ne. Sledila so še poročila upravnega odbora, poročilo poveljnika, 
poročila o f inancah in poročila nadzornega odbora ter razprava 
in sprejem poročil za leto 2011. Med poročili, ki so bila podana 
o delu gasilske zveze v lanskem letu, je bil največji poudarek na 
usposabljanju operativnih enot, izvajanju izobraževanja članstva 
in prebivalstva občine Brezovica, sodelovanju z občino Brezovica, 
intervencij na področju celotne občine Brezovica, tekmovanja na 
nivoju društev, GZ Brezovica, regije Ljubljana I in GZS, civilni za-
ščiti, gradnji novega gasilskega doma v Kamniku pod Krimom in 
predvideni gradnji novega gasilskega doma v Notranjih Goricah, 
vzdrževanju gasilske opreme, orodij in vozil operativnih gasilskih 

enot, nakupu novega vozila GVM za potrebe gasilskega doma v 
Rakitni ter gasilske reševalne in zaščitne opreme, zavarovanju, or-
ganizaciji tradicionalnega pohoda na Krim in na delu komisij za 
mladino, žene in veterane.

Sledili so pozdravi gostov, med katerimi je spregovoril tudi žu-
pan Metod Ropret, ki je potrdil, da je sodelovanje občine z gasilci 
resno in zelo dobro ter zagotovil, da je občinska uprava vedno na-
klonjena gasilcem. 
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Nege obraza in telesa SOTHYS in THALGO
Estetska in medicinska pedikura

Relaksacijske, terapevtske in anticelulitne masaže
Nega rok in nohtov z najnovejšimi tehnikami 

UV lakiranja

Bogat program izdelkov za nego obraza in telesa, eterična 
olja, mila iz alg, certificirana naravna kozmetika, kreme za 
sončenje z zaščitnim faktorjem, dekorativna kozmetika, laki 
za nohte, pripomočki za pedikuro in vedno bolj priljubljeni 
DARILNI BONI za vaše najdražje! 

NOVOSTI:
HANAKASUMI  SPA RITUAL  

Lepotni ritual telesa s pridihom Japonske ‐ piling iz češnjevih 
cvetov in masaža s karite maslom

POLINEZIJSKA MASAŽA S SVETIM OLJEM IN 
PEŠČENIMI SNOPKI

Eksotični piling v kombinaciji s polinezijsko, havajsko lomi lomi
masažo in masažo s snopki iz peščenega peska Bora Bore!

Ponedeljek – petek:  7:30 – 20:30
Sobota:  7:00 – 12:00

Telefon: 01 36 33 155

V nadaljevanju sta sledila obravnava in sprejem programa dela in 
finančnega načrta za leto 2012, v katerega so vključili: sodelovanje s 
štabom CZ občine Brezovica in z regijskim poveljstvom Ljubljana I, 
vzdrževanje gasilskih vozil in opreme, izvajanje nenapovedanega alar-
miranja gasilskih enot, sodelovanje s šolami in vrtci ter lokalno sku-
pnostjo na preventivnem področju.

Sledila je podelitev priznanj, ki sta ga za vestno in požrtvovalno 
delo pri vodenju mladinske komisije prejela Petra Zega in Peter Novak.

Na koncu je sledila še slavnostna predaja prapora GZB, delegacija 
gasilcev pa je odnesla cvetje na grob preminulemu častnemu predse-
dniku GZB Cirilu Ropretu.

Za popestritev so poskrbeli mladi člani PGD Preserje, ki so odigrali 
kratko dramsko igro o gasilcu Samu, s katero so udeležence dodobra 
nasmejali.

Erika Rus

V spomin Janezu Andolšku
Na Velikonočno nedeljo nas je mnogo prezgodaj pretresla vest, da 

si se poslovil od nas vseh, ki smo te vedno radi imeli v svoji sredini. Bil 
si nam dober prijatelj, vedno pripravljen pomagati, z delom ali nasve-
tom.

Ko si si z družino uredil dom na Brezovici, si se vključil v naš bali-
narski klub Radna, začel premetavati krogle, 
pa tudi delo in organizacija ti nista bila tuja. 
Z veliko vnemo si se izkazal pri obnovi bali-
nišča, bil si pač za napredek. Prevzel si delo 
podpredsednika kluba, zatem predsednika, 
bil si igralec, skratka, bil si deklica za vse. S 
tvojo zagnanostjo smo s pomočjo prijateljev 
in znancev položili asfalt na igrišču, ko se le 
ta še ohladil ni dobro, si se že navduševal za 
pokritje balinišča. Tudi to ti je uspelo, ni ti 
pa uspelo premagati zahrbtne bolezni, ki te 
je v kratkem času odvzela domačim, nam in 
vsej krajevni skupnosti Brezovica, katere predsednik si bil.

Za vse tvoje delo smo ti iskreno hvaležni.
Vsi člani kluba sočustvujemo s tvojo družino in za vedno boš v mi-

slih ostal z nami.
  Balinarji BŠD Radna

Kdo se boji rjavega medveda?
Rjavi medved (Ursus arctos) je živalska vrsta, ki zaradi svojih fizič-

nih lastnosti vzbuja radovednost in strahospoštovanje med prebivalci 
in obiskovalci gozdov ter bolj odmaknjenih naselij. O tej vrsti je ravno 
zaradi pradavnega strahu človeka pred velikimi zvermi razširjenih ve-
liko pol- in neresnic. V soboto, 14. aprila v Rakitni, jih je na izredno 
zanimivem predavanju z naslovom »Kdo se še boji rjavega medveda? 
Življenje slovenskih medvedov, kot ga razkriva GPS telemetrija« razčistil 
domačin, raziskovalec velikih zveri in profesor na Biotehniški fakulteti v 
Ljubljani, dr. Klemen Jerina. 

Medvedovo originalno območje razširjenosti obsega praktično celo 
severno poloblo, vendar pa se je zaradi vpliva človeka močno zmanjša-
lo. Tudi v Sloveniji bi bil pred približno 100 leti najbrž iztrebljen, če ga 
na svojih posestvih ne bi ohranila plemiška družina Auersperg. Danes v 
Sloveniji živi približno 400 do 500 medvedov (število se nenehno spre-
minja zaradi prehoda čez državne meje), kar je ena izmed najgostejših 
populacij na svetu.

S pomočjo GPS telemetrije je dr. Jerina s sodelavci dobil zelo dober 
vpogled v življenje medvedov pri nas. Na živali so namestili posebne 
ovratnice z GPS oddajniki, s katerimi so 24 ur na dan spremljali njihovo 
lokacijo in aktivnost. Spodaj je navedenih nekaj zanimivih ugotovitev:

Podnevi se zadržujejo stran od človeka, naseljem se približajo samo 
ponoči. Gibajo se večinoma po gozdovih, zaidejo v okolico praktično 
vseh vasi v naši občini in tudi na ljubljansko barje.

V povprečju prehodijo 3 do 4 kilometre na dan, lahko pa tudi mno-
go več (ena izmed večjih prehojenih razdalj je 30 km) 

Izjemno obvladajo prostor in so zelo inteligentni, ko gre za iskanje 
hrane. Nahajališča hrane si dobro zapomnijo za več let in pot nazaj 
najdejo kljub veliki oddaljenosti (vrnejo se tudi iz druge države, na pri-
mer Hrvaške). 
Konflikti  

Človeka se medved boji in ga navadno ne želi poškodovati (stati-
stična verjetnost, da nas medved poškoduje je približno enaka 0%). 
Znani so primeri, ko so posamezniki hodili opazovat medveda v bližino 
njegovega brloga. Takšno početje je nespametno in zelo poveča mo-
žnost konflikta. Naseljem se medved približa s ciljem iskanja hrane, 
saj ima odličen voh. V Skandinaviji so ugotovili, da odprto konzervo 
sardin ob ugodnem vetru zavoha kar na 10 kilometrov. Najpogostejši 
škodni primeri so na drobnici in čebelnjakih.

Pri preprečevanju konfliktov med človekom in medvedom je najpo-
membnejša preventiva. Odpadne hrane ne smemo odlagati na odprtih 
odlagališčih v bližini naselij. Uporabljati je potrebno zaprte smetnjake, 
ki onemogočajo širjenje vonja odpadne hrane. Odstrel in krmljenje sta 
dokazano manj učinkovita ukrepa.
Srečanje

Medved ima veliko ostrejša čutila od nas, zato človeka zazna in se 
umakne, če v gozdu povzročamo vsaj malo hrupa. Če vseeno pride do 
srečanja, so priporočila naslednja:

Medveda ne gledamo v oči. To v naravi pomeni agresivnost.
Počasi se umikamo nazaj. Hiter beg ni priporočljiv.
Če medved steče proti nam, je zelo verjetno (97%), da izvaja lažni 

napad. S tem nas želi preplašiti in nas najverjetneje ne bo poškodoval.
Zelo pomembno je, da imamo v gozdu psa na povodcu! V naspro-

tnem primeru lahko pes razdraži medveda in ga »jeznega« pripelje na-
zaj h gospodarju.

Rjavi medved je v svetovnem merilu velika redkost. Nova spozna-
nja raziskovalcev nam omogočajo lažje sobivanje in zmanjšujejo strah 
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Preganjamo zimo!

* Sklenitev novega naročniškega razmerja ali 
podaljšanje obstoječega za 24 mesecev.

Alcatel
OT-536
..............................

1€*

Sklepanje novih
naročniških razmerij

in podaljšanje obstoječih
za Telekom Slovenije d.d.

* Sklenitev novega naročniškega razmerja na pakete 
35/45/77 ali podaljšanje obstoječega za 24 mesecev.

Samsung
S5610

..............................

1€*

TV

SiOL
INTERNET

TELEFONIJA

NOVO!

TC Mercator, Robova cesta 6, Vrhnika
T: 01 755 71 61 | M: 041 342 000 | mega.phone@siol.net

pred temi velikimi zvermi. Prav je, da cenimo in ohranjamo to naravno 
bogastvo, ki nam je bilo naklonjeno.

Boris Rantaša
 

Nagrada GZS za izjemne gospodarske in 
podjetniške dosežke letos na Brezovico

GZS podeljuje eno najuglednejših priznanj gospodarstvenikom 
v Sloveniji, nagrado za izjemne gospodar-
ske in podjetniške dosežke. »Gospodarski 
oskarji« so bili letos marca podeljeni že šti-
riinštiridesetič. Nagrado je prejel tudi Miran 
Pikovnik, predsednik uprave računovodske 
hiše Unija d.d., ki posluje na Tržaški cesti 
515, v veliki rdeči poslovni hiši, ki jo lahko vi-
dimo iz avtoceste ali pa s Tržaške ceste, saj je 
ravno v pasu med tema dvema pomembni-
ma prometnima povezavama, lahko dosto-
pna, z velikim parkiriščem za vse obiskovalce 
in organizatorje srečanj in izobraževanj, saj 
premore tudi sodobno opremljene preda-
valnice ter prijetno kavarno.

Pa se vrnimo h »gospodarskim oskarjem« za leto 2011. Nagrade so 
bile podeljene v času zaostrenih gospodarskih razmer. Pri ocenjevanju 
rezultatov delovanja družb, njihovih kazalcev, razvoja, ohranjanja de-
lovnih mest, hitrega tržnega prilagajanja ter drugih meril so letos dali 
velik poudarek tudi razvojno-raziskovalni aktivnosti in inovativnosti. 
Prejemnike nagrad je pozdravil predsednik zbornice Samo Marko Mi-
lič, rekoč, da gredo nagrade v podjetja, ki jim je tudi v času slabših po-
gojev na trgu uspelo rasti, se razvijati, biti inovativna in odpirati nova 
delovna mesta, nagrajence pa je nagovoril tudi predsednik republike 
dr. Danilo Türk. Poleg Mirana Pikovnika iz podjetja Unija, ki je prepri-

čan, da so za uspešno poslovanje njihove računovodske hiše ključne-
ga pomena strokovne storitve in informacijska podpora, ki omogoča 
povsem brezpapirno poslovanje, so prejemniki nagrad za leto 2011 še: 
Janez Bijol iz podjetja Bijol, Franc Frelih iz podjetja Plast, Boštjan Gor-
jup iz podjetja BSH Hišni aparati, Simona Klukej iz podjetja Bartec 
Varnost, Marko Kolbl iz podjetja Europlakat, Marko Lotrič iz podjetja 
Lotrič laboratorij za meroslovje, Marjan Mačkošek iz jeklarne Štore 
Steel ter Gregor Pipan iz podjetja Xlab.

Unija je računovodska hiša, torej podpora poslovanju za podjetni-
ke, družbe in podružnice, društva in zveze društev, zavode in fundacije 
ter vse ostale, ki morajo voditi poslovne knjige, oddajati računovodska 
poročila in davčne obračune. Pričakovali bi, da so v računovodski hiši 
zaposleni računovodje, zanje pa veljajo stereotipi, da so to ženske v ple-
tenih rjavih brezrokavnikih, z debelimi očali, za veliko mizo, obloženo 
s papirji in obkroženo s fascikli. Le kako so lahko računovodje in raču-
novodske hiše inovativni in nagrajeni za izjemne gospodarske dosežke? 
Zato, ker je lahko tudi drugače. Na Uniji računovodje sedijo ob mizi, 
obloženimi le z dvema ekranoma, gore papirja in fascikli pod, ob in 
za mizo pa so prepovedani. Preko e-računovodstva lahko stranke po-
trjujejo verodostojnost prejetih računov in pregledujejo vso poslovno 
dokumentacijo iz e-arhiva ter prejemajo poročila v elektronski obliki.

Ker je v duši Mirana Pikovnika tudi malce inženirja in ne samo raču-
novodje, za nameček pa priznava, da je tudi naiven, se v računovodski 
hiši Unija rojevajo ideje. Ideje pa skupaj s sodelavci spelje do uresniči-
tve, združevanje računovodskih servisov, brezpapirno računovodstvo, 
širitev na nove trge, mobilno poslovanje za mikro družbe in še in še. 
Unija je med računovodskimi servisi prva dobila dovoljenje Arhiva Re-
publike Slovenije za brezpapirno poslovanje. Unija je navzoča v treh 
državah Adriatic regije, v Srbiji, Bosni in na Hrvaškem, v prihodnje pa 
namerava storitve razširiti še v Avstrijo. Unija lahko podjetjem, ki de-
lujejo v Adriatic regiji, ponudi celovito računovodsko storitev na enem 
mestu.
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Unija je relativno mlado podjetje, pa vendar ves čas inovativno, ra-
stoče in uspešno. Uspehi te brezoviške računovodske hiše so bili tudi 
v preteklosti že večkrat nagrajeni: prvo nagrado je prejela leta 2006, 
to je nagrado Top 10 na področju izobraževanja zaposlenih (nagra-
do je prejela tudi leta 2008 in 2009). Prejela je naziv Naj ponudnik 
računovodskih storitev za leto 2008, ki ga je organizirala in podelila 
agencija Cerera. Nato so se vrstile nagrade, Naj računovodski servis 
leta 2009, v letih 2010 in 2011 pa se je pomerjala v kategoriji veliki in 
prejela spet nagrado Naj računovodski servis leta, slednje tri nagrade 
je podelila Zbornica računovodskih servisov. Leta 2011 je bil Uniji do-
deljen naziv Hidden Champion (Skriti podjetniški prvak) za načrtno in 
sistematično vlaganje v inovacijski potencial svojih zaposlenih ter nji-
hovo sodelovanje pri razvijanju inovativnih storitev, kot je brezpapirno 
računovodstvo. Podjetje se lahko pohvali tudi s polnim certifikatom 
Družini prijazno podjetje. Sledila je letošnja nagrada GZS za izjemne 
gospodarske in podjetniške dosežke, ki jo na Uniji cenijo tudi zato, ker 
so jih zanjo predlagali v stanovski zbornici ZRS, torej njihova konku-
renca. Čeprav je bila nagrada podeljena vodilni osebi v podjetju, jo Mi-
ran Pikovnik razume kot priznanje vsem zaposlenim, torej celotni Uniji.

V današnjih časih, ko mnoga podjetja nimajo prihodnosti ali se 
nahajajo v težki situaciji in ko se napoveduje še poglabljanje finančne 
krize, Unija ohranja število zaposlenih in še vedno raste. Očitno ima 
jasno vizijo, kreativne ideje in prave ljudi. 

Polona Kovač

Salamijada v Notranjih Goricah
V soboto, 14. aprila, se je v Notranjih Goricah odvila prva salamija-

da. Za vse tiste, ki se sprašujete, kaj sploh je salamijada, naj razložim, 
da je to tekmovanje v izdelavi najboljše salame.

V društvu ZŠK se nam je rodila ideja, da bi jo organizirali. Po posve-
tu in pogovoru z ljudmi, ki so tovrstno tekmovanje že izpeljali, smo se 
odločili, da jo organiziramo.

Za tekmovalni prostor smo izbrali Grajsko špajzo na Gmajni. Am-
bijent smo popestrili s pristno kuliso, izbrali štiričlansko komisijo ter 
izdelali praktične nagrade.

Na salamijado se je prijavilo 21 tekmovalcev iz okoliških krajev. 
Ocenjevalci so imeli kar precej težko delo, saj so bile vse salame zelo 
dobro izdelane. Ocenjevali so zunanji izgled salame, izgled na prerezu, 
na koncu pa še vonj in okus. Vsem salamam so izmerili tudi premer in 
dolžino.

Medtem ko je potekalo ocenjevanje so lahko tekmovalci in ostali 
udeleženci poskušali salame in izmenjavali izkušnje, ki so jih pridobili 
pri izdelovanju salam.

Po štiriurnem uradnem delu komisije so sledili rezultati. Najboljšo 
salamo je izdelal Jože Mazi, drugo mesto je zasedel Rok Šebenik, tretje 

pa Tomaž Pristavec. Nagrade jim je podelil župan Metod Ropret, prav 
tako tudi nagrajencem za najdaljšo, najkrajšo, najdebelejšo in najtanj-
šo salamo.

Za zaključek večera pa so obiskovalci lahko poskusili čokoladno sa-
lamo, ki jo je izdelala Katja Debevec in zanjo prejela tudi priznanje za 
»najslajšo salamo«.

Galerijo fotografij si lahko ogledate na spletni strani www.zšk.si
Društvo ZŠK

Občinski kviz gasilske mladine tokrat na 
Brezovici

Konec marca je po treh letih občinski kviz gasilske mladine zopet 
potekal v Gasilski zvezi Brezovica, natančneje v prostorih OŠ Brezo-
vica. Organiziran je bil na ravni treh gasilskih zvez, Brezovice, Horju-
la in Dolomitov. Skupno je tekmovalo 46 ekip v kategorijah pionirjev, 
mladincev in gasilcev pripravnikov, od tega 20 ekip iz domače gasilske 
zveze. Poleg teoretičnega znanja morajo mladi gasilci obvladati tudi 
praktične vaje, saj je tekmovanje sestavljeno iz različnih tematik, od 
splošnih gasilskih znanj, zgodovine gasilstva, požarne preventive do 
vezanja vozlov, navezave orodij in poznavanja gasilskega orodja. V kar 
močni konkurenci so se najbolje odrezale ekipe Notranjih Goric – Ple-
šivice, Podpeči in Brezovic pod Krimom v kategoriji pionirjev, Vnanjih 
Goric, Notranjih Goric – Plešivice in Brezovic pod Krimom v katego-
riji mladincev ter Podpeči, Brezovic pod Krimom in Notranjih Goric 
– Plešivice v kategoriji gasilcev pripravnikov. Ekipe, ki so zasedle prvi 
dve mesti v posamezni kategoriji, se bodo oktobra udeležile regijskega 
kviza v Medvodah.

Organizacija tovrstnega tekmovanja zahteva kar precej priprav, 
zato se na tem mestu zahvaljujem vsem, ki ste kakorkoli pripomogli, 
da je tekmovanje steklo brez zapletov. Najlepša hvala tudi OŠ Brezo-
vica in ravnatelju g. Hanžekoviču, ki nam je odobril uporabo šolskih 
prostorov za izvedbo tekmovanja.

Petra Zega,
predsednica Komisije za mladino

Na Brezovici tečaji vezenja v tehniki rišeljeja 
Vezilja Mojca Hieng z Brezovice pri Ljubljani se v zadnjih letih aktiv-

no ukvarja z vezenjem v tehniki rišeljeja, ki pri nas ponovno postaja vse 
bolj priljubljeno. Gre pravzaprav za star in zanimiv način vezenja, ki je 
bil na naših tleh znan že konec 19. stoletja. V začetku 20. stoletja se je 
vse več žensk ukvarjalo s tem, prav tako pa se je vezenje v tehniki riše-
ljeja v tem času začelo pojavljati v raznih ženskih časopisih in revijah. 
Z vezenjem v tehniki rišeljeja si lahko polepšamo zavese, izvezemo prt, 
posteljnino, celo oblačila.

Rišelje je stara tehnika vezenja, ne ravno lahka, a ravno prav zani-
miva, da navduši marsikatero sodobno žensko. Slovenci svojega izraza 
za ta način vezenja pravzaprav nimamo. Le občasno nekateri upora-

Prvo in drugo uvrščeni ekipi med pionirji | foto: Klemen Zibelnik
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bljajo izraz belo vezenje, priznani slovenski etnolog prof. dr. Janez Bo-
gataj pa ga imenuje vezenje z izrezanci. 

Toda rišelje ostaja rišelje, čeprav o njegovem nastanku nimamo 
točnih podatkov. Tudi teorij, kako je ta stari način vezenja zašel na slo-
venska tla, je več, k nam pa naj bi prišel iz Italije. Vezenine v tehniki 
rišeljeja so si privoščili lahko le bogati ljudje, saj je bilo to vezenje ver-
jetno zelo drago. Seveda pa so ženske vezle tudi za domače potrebe, 
saj so želele imeti lepo posteljnino, kjer se tudi uporablja rišelje, ali pa 
namizne praznične prte. 

Hiengova je za svoja dela prejela certifikate Obrtne zbornice Slove-
nije za domačo in umetnostno obrt. Do zdaj je pripravila tri samostoj-
ne razstave svojih del, novembra 2009 na Domačiji Rus v Šentvidu pri 
Lukovici, decembra 2009 v Budnarjevi muzejski hiši v Zgornjih Palov-
čah nad Kamnikom in septembra 2010 v Knjižnici Grosuplje.

Kot rokodelka, ki ohranja to slovensko kulturno in etnološko dedi-
ščino, se ukvarja tudi s poučevanjem vezenja v tehniki rišeljeja. Pripra-
vila in izvedla je več kot petnajst uspešnih tečajev, v Kamniku, Komen-
di, Šentvidu pri Lukovici, Notranjih Goricah, Ljubljani in Grosupljem, 
pravkar pa se končujeta dva tečaja v Kamniku in Lukovici. 

Po Sloveniji nastaja vse več krožkov, delavnic in drugih oblik tovr-
stnega izobraževanja in druženja. Prav zato želi to obliko izobraževanja 
spodbuditi tudi na območju občine Brezovica. Prepričana je, da so se 
mnoge ženske že srečale s tem, da bi se rade naučile tovrstnega načina 
vezenja, priložnosti pa doslej še ni bilo. 

 
NOVO NA BREZOVICI
Tečaji vezenja v tehniki rišeljeja 

V maju začenjamo s tečaji vezenja v tehniki rišeljeja, ki pri nas 
ponovno postaja vse bolj priljubljeno. Mnoge ženske ste se že 
srečale s tem, da bi se rade naučile tovrstnega načina vezenja, 

priložnosti pa doslej še ni bilo. 
Tečaji bodo ob popoldnevih, trajajo pa sedemkrat po tri ure.

Informacije o tečaju:
Mojca Hieng

Pot terencev 14
1351 Brezovica pri Ljubljani

GSM 031 739 740

Iz DU Notranje Gorice – Plešivica
V DU Notranje Gorice - Plešivica se je v letošnjem letu že kar nekaj 

dogajalo.
Začeli smo s pustovanjem, tokrat smo pustovali v Ribnici, kjer smo 

si ogledali tudi pustni karneval, bil je vreden ogleda.
V marcu smo imeli sponzorski izlet v Laško, potem smo šli 27. 3. 

2012 z Benotoursom v Italijo v Gorico, 30. 3. 2012 smo imeli občni 
zbor, udeležili pa smo se tudi čistilne akcije. V prvi polovici aprila smo 

imeli izlet v Benedikt, avtobus je bil zaseden do zadnjega sedeža. Po 
poti smo opazovali prelepe Slovenske gorice, ki predstavljajo največje 
slovensko gričevje.

Ustavili smo se v vinorodni pokrajini, na prijetni turistični kmetiji, 
kjer je bila predstavitev in zanimivo pripovedovanje o kristalih in njiho-
vih pozitivnih učinkih.

Sledilo je kosilo in čudovita zabava s plesom, pozno popoldne smo 
se vračali proti domu, vsi dobre volje in prijetno razpoloženi, saj nam 
je muzikant povedal toliko vicev, da smo se še po poti smejali na ta 
račun. V kratkem se bomo odpravili na Kras na osmico, ki jih sedaj 
organizirajo in tako bo aprila konec.

 Metka Marinčič,
DU Notranje Gorice

Obisk Marinke Cempre Turk v PGD Jezero
V četrtek, 12. aprila 2012, nas je v prostorih PGD Jezero obiskala 

Marinka Cempre Turk, predsednica Sveta članic pri Gasilski zvezi Slo-
venije, predsednica Gasilske zveze Logatec in nominiranka za Slovenko 
leta 2010. Po uvodnem delu srečanja na temo Vloga žensk v gasilski 
organizaciji, v katerem nam je predstavila svoje dolgoletne izkušnje 
delovanja v gasilstvu, se je razvil pogovor s članicami PGD o njihovih 
izkušnjah o vključenosti v delo društva (vloga mentoric, delo na ope-
rativnem, organizacijskem področju itd.). Veseli smo bili, da smo svoje 
izkušnje lahko delili z njo.

PGD Jezero

Planinci PD Podpeč - Preserje čistili planinske 
poti na Krim

Že tretje leto zapored smo planinci PD Podpeč - Preserje sodelovali 
pri čistilni akciji Očistimo Slovenijo. Čistili smo planinske poti na Krim. 
Kot se za planince spodobi, smo z akcijo pričeli zgodaj. Zbrali smo se 
ob 7. uri na parkirišču pod sv. Ano in po različnih poteh krenili proti 
Krimu.

Največ odpadkov smo pobrali okoli parkirnih prostorov in v ne-
posredni okolici doma na Krimu. Na Krimu nam je prijazna oskrbnica 
postregla s čajem in odlično enolončnico. Opazili smo, da je smeti ob 
poteh bistveno manj kot v prejšnjih letih. S tem je namen akcije dose-
žen, ne čistimo zato, da bodo drugi spet lahko smetili, ampak opozar-
jamo, da moramo za naravo skrbeti vsi. Prijetno utrujeni smo se vrnili 
v dolino, ob sestopu pa uživali ob pogledih na spomladansko cvetje, ki 
ga niso kazile smeti.

Luka Gregorka

I. brezoviški gasilski rally
V sodelovanju PGD Kamnik pod Krimom in PGD Podpeč bo or-

ganiziran gasilski rally za društva iz Gasilske zveze Brezovica in okolice. 
Tekmovanje bo v nedeljo, 20. maja 2012, s pričetkom ob 8. uri na po-
sameznih delovnih točkah. Zaključek rallyja in zbor ekip bo na Pristavi 
v Podpeči.
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Gasilski rally bo potekal na območju GZ Brezovica in bo zajemal 6 
tekmovalnih disciplin:
- pregled vozil, hitro oblačenje tekmovalcev in nepredvidena naloga 
(Jezero)
- postavljanje lestve za GV1/GVV1/GVM in GVC/AC (Notranje Gorice)
- hitra mokra vaja (Vnanje Gorice)
- spretnostna vožnja (Podpeč – Pristava)
- iskanje varnega izhoda (labirint) in testi CPP za voznike (Goričica - 
Prevalje)
- gašenje travniškega požara (Kamnik pod Krimom)

Ne zamudite zanimivega, adrenalinskega dogodka in pridite navijat 
za tekmovalce! Naj bo majska nedelja prežeta s srečno vožnjo, tek-
movalnimi užitki in veliko športne sreče. Se vidimo na I. brezoviškem 
gasilskem rallyju!

Z gasilskim pozdravom ”NA POMOČ”
Jure Šuštaršič, PGD Podpeč in Jure Volk, PGD Kamnik pod Krimom

Z zemeljskim plinom Energetike Ljubljana do 
boljšega zraka

Želimo si ekološko ter zdravo okolje s čistim zrakom. To je težko 
uresničljivo v vsakdanjem življenju, saj je nemogoče v celoti odstraniti 
vse vzroke onesnaženja zraka, torej posledice uporabe premoga, kuril-
nega olja in nafte. Z zamenjavo zastarelih kurilnih naprav na les, nafto 
ali kurilno olje z zemeljskim plinom v urbanih okoljih dosežemo boljšo 
kakovost zraka, saj takšna nadomestitev neposredno vpliva na manjše 
količine prašnih delcev SO2, NOX, ozona in benzena v zraku. Zemeljski 
plin je namreč najčistejše fosilno gorivo, v določenih primerjavah na 
področju prašnih delcev celo bolj prijazno do okolja kot posamezni 
obnovljivi viri energije. 

Prenos in distribucija zemeljskega plina potekata po plinovodnih 
ceveh, ne obremenjujeta naravnega okolja in hkrati pomenita razbre-
menitev cestnega in železniškega prometa. Takšen način prenosa ne 
povzroča hrupa in nevarnosti izlitja, ki bi lahko ogrozilo vodne vire.

Tehnologije omogočajo izredno visok izkoristek zemeljskega plina. 
Kondenzacijska tehnika ima izkoristke blizu 100%, plinske toplotne čr-
palke pa do 150% in se obravnavajo kot obnovljivi vir energije. Zelo 
visoki izkoristki se dosegajo tudi pri kogeneracijah oziroma trigeneraci-
jah. Če zamenjamo starejši kotel na kurilno olje z najnovejšim konden-
zacijskim kotlom, je mogoče zmanjšati porabo energije zaradi boljših 
izkoristkov do 40%. To dosežemo sočasno z zmanjšanjem onesnaženo-
sti zraka, saj je zemeljski plin čistejše gorivo kot kurilno olje.

Plinovodno omrežje se lahko z obstoječo in prilagojeno infrastruk-
turo uporablja tudi za prenos bioplina, vodika in ogljikovega dioksi-
da. Takšen način prenosa že poteka po obstoječem omrežju Avstrije, 
Nemčije in Švedske. Nekatere raziskave kažejo, da je možno pripraviti 
mešanico ZP in vodika, ki se lahko prenaša v obstoječih plinovodnih 
sistemih. Razlogov za širjenje in vzdrževanje plinovodnega omrežja in s 
tem uporabe najnovejših tehnologij kot so kogeneracija, trigeneracija 
in plinske toplotne črpalke, je že danes več kot dovolj.

Politika EU poudarja zemeljski plin kot energent prihodnosti za do-
seganje ciljev na področju podnebnih sprememb. Okoljska ustreznost 
in njegova konkurenčna cena sta odjemalcem v Evropski uniji dovolj 
velika razloga, da se odločajo za zemeljski plin, ki v EU dosega že 24% 
delež v primarni energiji. Tudi v Sloveniji želimo doseči takšen odstotek. 

Cenovna konkurenčnost zemeljskega plina je razvidna iz spodnjih 
dveh tabel.

 

 

 
 

Upoštevane so končne maloprodajne cene in izkoristki naprav (ZP, UNP = 0,92; ELKO = 0,85).
Stanje na dan 10.4.2012

Primerjava letnih stroškov za ogrevanje in pripravo tople sanitarne 
vode v različno energetsko potratnih hišah pokaže, da so stroški ogre-
vanja za povprečno slovensko enodružinsko hišo ali stanovanje v Lju-
bljani lahko zelo različni. V vseh primerih je najcenejše daljinsko ogre-
vanje in zemeljski plin, ogrevanje na ELKO in UNP je bistveno dražje. 

Analiza gibanja cen energentov v preteklih letih pokaže, da je 
bila cena zemeljskega plina večinoma nižja od cen za ELKO in UNP.

Več kot 60.000 odjemalcev Energetike Ljubljana, ki je s svojim 
energetskim omrežjem največja pri nas, se zaveda obeh konkurenč-
nih prednosti zemeljskega plina; okolju prijazna energija in konku-
renčna cena. 

Energetika Ljubljana zagotavlja svojim odjemalcev najnižje cene 
zemeljskega plina v Sloveniji in možnost plačila po dejanski porabi. 
Na mesečni položnici je zaračunana dejanska poraba, ki jo lahko 
spremljajo preko plinskega števca.

Ljubljana s sosednjimi občinami ne sodi med območja, kjer bi 
lahko veliko uporabljali obnovljive vire energije, saj je sonca pre-
malo, uporaba toplotnih črpalk je omejena, pa tudi uporaba lesa 
v različnih oblikah v urbanih področjih ni najprimernejša. Daljinski 
sistem oskrbe z zemeljskim plinom, ki ga ponuja Energetika Lju-
bljana je tako najprimernejši in najcenejši način oskrbe z energijo. 

Odločitev za zemeljski plin Energetike Ljubljana je modra odlo-
čitev: za zdravo okolje in cenejše življenje. 

Energetika Ljubljana

Invazivne vrste - grožnja nam in našemu okolju
Problematika invazivnih vrst je med širšo javostjo še bolj slabo 

poznana, vendar se zavedanje o njeni nevarnosti že širi. Invazivne tu-
jerodne vrste je človek prinesel iz drugih celin in kontinentov. Zdaj se 
intenzivno širijo v novih okoljih in povzročajo veliko škode. Problem 
je globalen, saj človek zanaša tuje vrste po celem svetu. Poznamo 
tako živalske, kot tudi rastlinske živalske vrste. Primer invazivne žival-
ske vrste v Sloveniji je rdečevratka, primeri rastlinskih invazivnih vrst 
pa sledijo v tekstu.

Kakšno škodo povzročajo invazivne vrste?
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www.avtohisa-seliskar.si
Betajnova 16, 1360 Vrhnika, tel.: 01 750 2252

7 let garancije10 let garancije

®

Pooblaščeni uvoznik, prodajalec in serviser vozil Chevrolet in Kia

Videz pokrajine
Invazivke se tako intenzivno razraščajo, da drugim rastlinam od-

vzemajo življenski prostor. Marsikatere vrste proizvajajo celo toksine, 
ki zavirajo rast drugih rastlin. Tako lahko hitro na enem travniku opazi-
mo tri velike sestoje treh različnih vrst invazivk in nobene domače vrste.
Uničevanje ekosistemov

Vsa živa bitja smo med sabo povezana. Lastovica, na primer, se 
prehranjuje z žuželkami, jeseni pa odleti v južne kraje. Problem lahko 
nastane, če se zaradi prepogostih suš, mraza in drugih pogojev žuželke 
pojavljajo v manjšem številu. Tako bo imela lastovica probleme s pre-
hranjevanjem sebe in mladičev, zato bo preživelo tudi manj mladičev. 
Tako so med sabo povezana vsa živa bitja. Zato se pojavi ogromen pro-
blem, ko se nekje začne razraščati samo ena vrsta rastline in ne pusti 
rasti ostalim. Živali, ki za skrivališča in hrano potrebujejo različne vrste, 
v takem sestoju ne bodo možne preživeti.

Zaraščanje, kjer nas res ovirajo
Ste kdaj pomislili kako bi bilo, če bi na svoj vrt posadili rastlino, 

za katero ne bi vedeli, da je invazivna in bi se vam kmalu razrasla čez 
celoten vrt? To se je zgodilo že marsikomu. Potem lahko pomislite tudi, 
kaj se lahko zgodi, če se take rastline zasadijo na poljih in njivah. Boste 
lahko delali silažo, če na njivi raste izredno alergena ambrozija (alerge-
na - povzroča alergijo)?
Gospodarska škoda

Tako je, nekatere vrste so tako vztrajne in močne, da s koreninami 
in ostalimi podzemnimi deli rastline uničujejo nasipe, bregove, celo 
ceste in ostalo infrastrukturo. Tak primer je dresnik (Fallopia sp.), ki 
lahko prebije 5 cm debel asfalt.
Vpliv na zdravje

Nekatere invazivke lahko močno vplivajo na zdravje. Tak primer so 
recimo ambrozija, orjaški dežen in pajesen. Ambrozija se širi z vetrom, 
pojavlja pa se izredna alergenost na njen cvetni prah. Orjaški dežen 
ima tako strupen rastlinski sok, da na koži na sončni svetlobi povzro-
ča opekline, če pa pride v stik z očmi, lahko povzroči slepoto. Pajesen 
povzroča vnetje srčne mišice.

Naj vas pomirim, ni vsaka tujerodna vrsta invazivna. Primeri tujero-
dnih vrst, ki niso invazivne, so paradižnik, riž, paprika, itd. Te rastline, 
brez človekove pomoči, v novem okolju ne bodo rasle, kaj šele, da bi 
se širile v okolico. Nekako velja pravilo, da od desetih tujerodnih vrst v 
novem okolju uspeva le ena. In dalje, od desetih vrst, ki v novem okolju 
uspevajo, bo ena invazivna. Problem se spet pojavi pri množičnih poto-
vanjih in transportu, še posebej, ko gre za medcelinske stike.

Kaj lahko storimo? Najbolje je, da se naučimo prepoznati vsaj ne-
kaj invazivnih rastlin in o njih poučimo še koga drugega. Znanje se tako 
širi, z njim pa zavedanje nevarnosti in možnosti ukrepanja. Sledite te-
matiki, kolikor se da in poiščite različne možnosti ukrepanja. Možno je 
tudi, da se udeležite različnih akcij, ki se vedno bolj redno odvijajo tudi 
v Sloveniji.

Foto: Žan Kuralt
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Projekt: Invazivne vrste - grožnja meni in mojemu okolju
V okviru Društva študentov biologije se že nekaj let odvijajo projekti 

proti invazivnim tujerodnim vrstam. Eden takih projektov, z naslovom: 
Invazivne vrste – grožnja nam in našemu okolju, se bo letos ponovno 
odvil, in sicer 15. in 17. maja 2012 v Ljubljani. 15. maja se bo posta-
vljalo osveščevalne table v Rožni dolini, 17. maja pa se bo fizično od-
stranjevalo invazivni dresnik pri Biotehniški fakulteti. Vljudno vabljeni k 
udeležbi! Financerji projekta so: Mestna občina ljubljana, Študentska 
organizacija Univerze v Ljubljani in Študentska organizacija Biotehni-
ške fakultete. Projekt podpira tudi Botanični vrt v Ljubljani. Dodatne 
informacije o projektu bodo dostopne na internetni strani Društva 
študentov biologije: 

http://dsb.biologija.org/
Manca Velkavrh, Brezovica,

študentka biologije UNI, Msci,
vodja projekta

Štipendijska shema Ljubljanske urbane regije 
2012/2013

Obveščamo vas, da je Regionalna razvojna agencija Ljubljanske ur-
bane regije (RRA LUR), v okviru projekta Regijska štipendijska shema 
(RŠS), 30. 3. 2012 objavila na spletni strani www.rralur.si javni poziv 
delodajalcem za vključitev v regijsko štipendijsko shemo ljubljanske ur-
bane regije 2012/2013.

Osnovni cilj štipendijske sheme, ki se izvaja poenoteno po vsej 
Sloveniji z nosilci Regionalnimi razvojnimi agencijami, je spodbujanje 
kadrovskega štipendiranja ter povezovanje gospodarskih potreb in iz-
obraževalne sfere. Štipendije se tako podeljujejo za konkretna delovna 
mesta, in sicer prioritetno za razvojne potrebe in perspektivne poklice 
v regiji. 

V kolikor boste v prihodnje imeli potrebe po novih kadrih, vas 
vljudno vabimo, da se vključite v regijsko štipendijsko shemo za leto 
2012/2013. Prijavite se tako, da oddate vlogo na javni poziv. Rok za 
oddajo vlog na RRA LUR po pošti ali osebno, je 29. 6. 2012.

Vključitev v regijsko štipendijsko shemo omogoča 50% sofinancira-
nje štipendiranja delodajalcem iz ljubljanske regije, ki so pravne osebe 
zasebnega prava,

fizične osebe ali pravne osebe javnega prava, s sedežem, poslovno 
enoto ali prebivališčem na območju ene od 26 občin Ljubljanske ur-
bane regije. 

Glede na način financiranja je štipendija sestavljena iz dveh delov: 
1. del: iz Javnega sklada RS za razvoj kadrov in štipendije zagotavlja 

RRA LUR v znesku 50% dodeljene štipendije (vendar največ v višini 30% 
minimalne plače),

2. del: preostalo polovico štipendije zagotavljajo delodajalci, pri 
katerih se bodo štipendisti zaposlili za čas trajanja prejemanja štipen-
dije.

Delež delodajalcev je lahko tudi nižji, v kolikor dodatno sofinanci-
ranje štipendiranja zagotovijo tudi posamezne občine. Osnovna višina 
štipendije znaša 15% minimalne plače za dijake ter 28% minimalne pla-
če za študente. Štipendisti so upravičeni do dodatkov za šolski uspeh 
ter kritje stroškov prevoza oziroma bivanja izven kraja prebivališča. 
Povprečna štipendija v letu 2011/12 znaša 280 EUR, višina najvišje šti-
pendije za dijake je 250 EUR, za študente pa skoraj 450 EUR.

Vsi zainteresirani delodajalci s sedežem ali poslovno enoto v Lju-
bljanski urbani regiji se prijavijo na Javni poziv z dokumentacijo, ki je 
dostopna na spletni strani RRA LUR, www.rralur.si.

Na osnovi potreb po kadrih, ki jih bodo podali delodajalci v prijavi 
na javni poziv, bo RRA LUR v začetku septembra 2012 objavil razpis 
za štipendije. Projekt Regijske štipendijske sheme Ljubljanske urbane 
regije je sofinanciran iz sredstev Evropske unije, in sicer iz Evropskega 
socialnega sklada.

Kontaktni osebi: 
mag. Liljana Drevenšek 

liljana.drevensek@ljubljana.si 
Tel: 01 306 19 04 
Meta Koprivšek Tomažič
meta.koprivsek-tomazic@ljubljana.si 
Tel: 01 306 19 05 

Izvedba predhodnih arheoloških raziskav na 
območju Občin Brezovica in Dragomer

Na območju predvidenega poteka AC priključka Brezovica, bo 
Center za preventivno arheologijo Zavoda za varstvo kulturne dedi-
ščine Slovenije, v drugi polovici aprila in prvi polovici maja leta 2012, 
izvajal predhodne arheološke raziskave za določitev arheološkega po-
tenciala prostora. Raziskave potekajo v obliki ekstenzivnega terenske-
ga pregleda zaprtih in odprtih površin. Pregled odprtih površin, to so 
njive, predstavlja sprehod preko zemljišča, pri čemer se pobere najdbe 
na površini. Pregled zaprtih površin se izvaja v obliki izkopa 20 testnih 
jamic na hektar pregledane površine, v velikosti 0,4 x 0,4 x 0,4 m. Pri 
izkopu se skrbno pazi, da se ruša odstrani v enem kosu, nato se po 
izvedeni raziskavi jamica takoj zasuje in se ruša vrne na svoje mesto. 
Torej, pri izvedbi raziskav pazimo, da se zemljišče ne poškoduje in da 
se prostor izkopanih jamic vrne v prvotno stanje. Dodatne informacije 
o raziskavah lahko dobite na naslovu tajnistvo@cpa-rs.si oziroma na 
telefonski številki 08/20 50 720

Center za preventivno arheologijo 

Ob dnevu upora proti okupatorju 27. aprilu in 1. maju medna-
rodnem prazniku dela čestitamo vsem občankam in občanom.
Socialni demokrati
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Težko leto 2012
Za nami je referendum o Družinskem zakoniku, ki smo ga drža-

vljanke in državljani zavrnili. Nov Družinski zakonik potrebujemo, 
vendar pa je sprejeti predlog nekatere stvari urejal slabo, nekaterih 
pa sploh ni urejal. Vseboval je preveč pravnih praznin, ki bi povzročile 
različno prakso in s tem nove krivice. Zato se mi zdi prav, da bomo 
ponovno razpravljali o temah, ki sodijo v družinski zakonik, saj se je v 
zadnjem letu in času kampanje odprlo veliko novih vprašanj, začeli pa 
so se oglašati tudi strokovnjaki z različnih področij. 

Pred nami je pomlad in sončni ter topli dnevi, vendar je Slovenija 
še vedno v krizi. Podobno kot v drugih evropskih državah, se je tudi v 
Sloveniji javnofinančni primanjkljaj v zadnjih treh letih močno povečal. 
Leta 2009 je v povprečju EU znašal 6,4 %, pri nas pa 6,1 %. Z ukrepi 
se je ta odstotek v članicah EU zmanjševal in v letu 2010 znašal 6,2 %, 
lani pa le še 4,1%.

Vendar temu, kar so naredile druge države, v Sloveniji nismo sledili, 
pač pa smo primanjkljaj povečali, tako da je lani znašal že 6,4% bruto 
domačega proizvoda. 

Slovenija se je leta 2009 zavezala, da bo primanjkljaj do leta 2013 
zmanjšala pod 3 % BDP. Ker v zadnjih treh letih nismo naredili nič oz. 
primanjkljaja nismo uspeli zmanjšati, nam ostaneta le še letošnje in 
naslednje leto, da cilj, ki smo si ga zadali sami, dosežemo. Če tega ne 
naredimo, je ogroženo tudi črpanje evropskih sredstev, ki so nam še na 
voljo, v višini 4 milijarde EUR. Če bi nekatere ukrepe sprejeli prej, lani 
in predlani, bi bili letošnji manj boleči, vendar takih predlogov prejšnja 
vlada ni pripravila. Zato je nova vlada prisiljena poseči po ukrepih, ki 
jih sedaj poskuša uskladiti s socialnimi partnerji. Vlada je pripravila 
seznam ukrepov, ki bi jih skupaj z rebalansom proračuna za leto 2012, 
v DZ RS sprejeli že na aprilski seji. Kljub temu se bomo morali kot dr-
žava ponovno zadolžiti, čeprav je to zadolževanje drago. Samo obresti 
bodo letos znašale 700 mio EUR. Vsi moramo dati svoj prispevek, da 

Slovenija izide iz krize, da odločanje o naših prihodkih in izdatkih osta-
ne v naši domeni in nam ne bodo predstavniki EU določali, kaj smemo 
in česa ne smemo financirati. Zato bo leto 2012 težko, saj bo potrebno 
zategniti pas na vseh področjih. Obenem vlada pripravlja spodbude za 
gospodarstvo, da le-to zadiha s polnimi pljuči, da se povečata gospo-
darska rast in zaposlenost. Upamo, da bomo s tem obrnili tok razvoja 
Slovenije spet v pozitivno smer, za kar se bomo vsi skupaj trudili, saj je 
naša skupna zaveza delati v dobro Slovenije in njenih prebivalcev. 

Vabim vas v poslansko pisarno v prostorih KS Podpeč, v ponede-
ljek, 21. maja ob 17.30, kjer bomo lahko poklepetali in morda skupaj 

Slovenija se je leta 2009 zavezala, da bo primanjkljaj do leta 2013 zmanjšala pod 3 
% BDP. Ker v zadnjih treh letih nismo naredili nič oz. primanjkljaja nismo uspeli 
zmanjšati, nam ostaneta le še letošnje in naslednje leto, da cilj, ki smo si ga zadali 
sami, dosežemo. Če tega ne naredimo, je ogroženo tudi črpanje evropskih sredstev, 
ki so nam še na voljo, v višini 4 milijarde EUR. Če bi nekatere ukrepe sprejeli prej, 
lani in predlani, bi bili letošnji manj boleči, vendar takih predlogov prejšnja vlada ni 
pripravila. Zato je nova vlada prisiljena poseči po ukrepih, ki jih sedaj poskuša 
uskladiti s socialnimi partnerji. Vlada je pripravila seznam ukrepov, ki bi jih skupaj z 
rebalansom proračuna za leto 2012, v DZ RS sprejeli že na aprilski seji. Kljub temu 
se bomo morali kot država ponovno zadolžiti, čeprav je to zadolževanje drago. Samo 
obresti bodo letos znašale 700 mio EUR. Vsi moramo dati svoj prispevek, da 
Slovenija izide iz krize, da odločanje o naših prihodkih in izdatkih ostane v naši 
domeni in nam ne bodo predstavniki EU določali, kaj smemo in česa ne smemo 
financirati. Zato bo leto 2012 težko, saj bo potrebno zategniti pas na vseh področjih.
Obenem vlada pripravlja spodbude za gospodarstvo, da le to zadiha s polnimi pljuči,
da se povečata gospodarska rast in zaposlenost. Upamo, da bomo s tem obrnili tok 
razvoja Slovenije spet v pozitivno smer, za kar se bomo vsi skupaj trudili, saj je naša 
skupna zaveza delati v dobro Slovenije in njenih prebivalcev.  
Vabim vas v poslansko pisarno v prostorih KS Podpeč, v ponedeljek, 21. maja ob 
17.30, kjer bomo lahko poklepetali in morda skupaj poiskali odgovor na kakšno vaše 
vprašanje ali pa samo pokomentirali aktualne politične dogodke.
Lahko me pokličete na tel.: 01/478-99-82 ali se mi oglasite po el. pošti: 
alenka.jeraj@dz-rs.si.

Alenka Jeraj,  
poslanka v Državnem zboru Republike Slovenije 

 

ZAHVALE

Ko nekoga za vedno izgubiš, 
ko s seboj odnese del tebe, 

www.renault.si

Ime trgovca Naslov trgovca IN mesto, tel: 0123 456 7890, www.Imetrgovca.com 
OdprtO Od pOnedeljka dO petka Od xx. dO yy., sObOta Od xx. dO yy., nedelja Od xx. dO yy/zaprtO.
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Renault priporoča

 klimatska naprava
 radiO cd mp3
 meglenke
 električni pOmik 

 prednjih stekel
 električnO nastavljivi 

 in Ogrevani zunanji
 Ogledali

+ izjemne ponudbe 
na ostalih vozilih

Samo ŠE do konca aPRILa! nekatere odločitve so lahke. ne zamudite odlične 
ponudbe renault z izjemnimi prihranki. stopite do najbližjega renault salona zdaj, 
razmišljali boste kasneje. in zadovoljni boste! 

otročje lahka odločitev
samo še do konca aprila!

www.renault.si

P o r a b a  P r i  m e š a n e m  c i k l u  4 , 0  - 8 , 2  l / 1 0 0 k m .  e m i s i j e  c o ²  1 0 6  - 1 9 0 g / k m

Renault priporoča80.000 km

nekatere odločitve so lahke. ne zamudite odlične ponudbe renault z izjemnimi 
prihranki. stopite do najbližjega renault salona zdaj, razmišljali boste kasneje. in 
zadovoljni boste! 
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 klimatska naPrava

 radio cd mP3

 meglenke

 električni Pomik Prednjih stekel

 električno nastavljivi in ogrevani 

 zunanji ogledali
+ izjemne ponudbe 
na ostalih vozilih

otročje lahka odločitev

AVTOHIŠA MALGAJ, d.O.O., tržaška c. 108, 1000 ljubljana. Prodaja novih vozil: 01/20 00 550, 
prodaja rabljenih vozil: 01/20 00 560, servis: 01/20 00 570. e-mail: info@malgaj.com
odPrto od Pon. do Pet. od 8:00 do 19.00, sob. od 8.00 do 13.00, ned. zaPrto
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Nudimo vam veliko izbiro korekcijskih in sončnih očal in smo
pogodbeni dobavitelji medicinsko - tehničnih pripomočkov.

50% popusta na določene modele sončnih očal od marca dalje!

poiskali odgovor na kakšno vaše vprašanje ali pa samo pokomentirali 
aktualne politične dogodke. 

Lahko me pokličete na tel.: 01/478-99-82 ali se mi oglasite po el. 
pošti: alenka.jeraj@dz-rs.si.

Alenka Jeraj, 
poslanka v Državnem zboru Republike Slovenije

13. odprti turnir Občine Brezovica v namiznem 
tenisu 

Namiznoteniški klub Preserje je »namreč« v tamkajšnji osnovni šoli 
na prvo aprilsko soboto organiziral že 13. odprti turnir Občine Bre-
zovica v namiznem tenisu. Na turnir so bili povabljeni vsi simpatizerji 
namiznega tenisa, ki živijo v domači in sosednjih občinah. Tekmovanje 
je, kot pretekla leta, potekalo po starostnih kategorijah, pričelo pa se 
je ob devetih zjutraj s tekmami osnovnošolskih otrok (učenci in učen-
ke razredne stopnje od prvega do petega razreda ter učenci in učenke 
od šestega do devetega razreda). Ti so preigravali v veliki telovadnici, 
medtem ko so se nadstropje nižje, v mali telovadnici, pomerili še malce 
starejši, v kategorijah ženske ter moški do 40 let in moški nad 40 let.

Za zelenimi mizami je tako v OŠ Preserje preigravalo okoli 60 ljubi-
teljev tega športa z Brezovice, Vrhnike, Iga in Borovnice. Kot je pojasnil 
trener domačega kluba, Roman Peršin, so nad udeležbo na tradicio-
nalnem odprtem turnirju zadovoljni, glede na to, da poteka med ve-
likonočnimi prazniki. Tudi letos je za zelenimi mizami žogice odbijalo 
največ domačih igralcev, ki so dosegli tudi dobre rezultate.

NTK Preserje je klub z dolgo tradicijo, ki se redno udeležuje tek-
movanj in turnirjev. »Imamo nekatere zares dobre igralce, ki so zelo 
uspešni tudi na državnem nivoju. Tako da mislim, da bodo tudi danes 
pokazali le najboljše,« je povedal Peršin. Ta mesec jih sicer čaka še or-
ganizacija državnega prvenstva v namiznem tenisu za kadete in kadeti-
nje, ki se ga bodo udeležili vsi najboljši igralci v državi. 27. aprila pa jih 
čaka še organizacija 7. memorialnega turnirja Gregorja Legiše, ki se ga 
prav tako udeležijo kadeti in kadetinje od vsepovsod in s tem počastijo 
spomin na mladega igralca in uspešnega člana preserskega društva. 

Za najboljše igralce so organizatorji tudi v soboto pripravili lepe 
nagrade. Po končanem turnirju so najboljšim podelili medalje. Vsi ude-
leženci turnirja pa so se strinjali, da ni namen samo tekmovati, ampak 
se družiti in uživati v tem športu.

Vesna Novak

Dragi Tulipani!
V arboretumu Volčji Potok je zbranih 2 milijona 

tulipanov. Obiščite jih, kajti njihova življenjska doba je 
krajša od naše. Zamudnikom obiska ponujam fotogra-
fijo arboretuma, da vsaj drugo leto planirajo izlet in sre-
čanje s tulipani in uživajo v njihovi lepoti in barvitosti.  
Letos pa še lahko ujamete vlak za naslednje izlete:

17. maja - Mozirski gaj in ogled drugih znamenitosti v njegovi oko-
lici.

14. junij - Avstrijska Koroška, Vrbsko jezero, Gosposvetsko polje, 
Minimundus, Celovec.

13. september - Notranjska, grad Prestranek, vojaški muzej v Pivki, 
grad Snežnik.

5. oktober - družabno srečanje starejših, kar doma v Domu kraja-
nov.

8. november - Martinovanje je skoraj obvezno. Ne žalite sv. Marti-
na. Kraj bo določen kasneje.

Seveda smo Tulipani tudi letos pridno sodelovali pri čiščenju naše 
lepe Slovenije. Kako naj ji sicer rečemo, da je lepa, če bo vsepovsod 
polno smeti? Predlagam, da drugo leto čistijo tisti, ki so letos smetili, 
mi, letošnji čistilci, pa obljubljamo, da jim ne bomo dali preveč dela.

Glede dosedanjih izletov vam sporočam, da smo izkoristili še en 
kopalni avtobus. V termalnih bazenih zdravilišča Laško smo se tako 
namakali, da res nihče ne more reči, da smo krivi za sedanjo krizo, saj 
smo čisti. Tudi kreme, ki odstranijo gube in pomladijo telo in dušo 
so nam ponudili. Toda moška populacija, pazite, da vaše izbranke ne 
bodo zlorabljale te kreme. Lahko se vam zgodi, da bodo vaše lepše 
polovice tako pomlajene, da jih boste morali vpisati v vrtec. 

Rad bi vas 5. oktobra izbezal iz vaših »luknjic« in vas v polni dvorani 
pozdravil pri družabnem srečanju starejših. V ta namen sem vam pri-
pravil naslednje besedilo, ki naj vas »pretrese«, da ga ne boste pozabili 
do 5. oktobra. Ste pripravljeni?
Vabilo ali past?

Zakaj bi upokojenci sedeli doma in čakali? Koga naj bi čakali? Aha, 
Micko. Ne, ne, Micko čakajo mlajši, populacija, ki dela za nas, če ni 
brezposelna. Koga naj bi potem čakali? Marico? Ne, Marico čakajo 
goljufi. Ne, to tudi ni res, saj pri nas ne. Pri nas Marica čaka goljufe. 
Koga naj bi potem upokojenci čakali doma? Saj res. Hvala vam go-
spod Štrovs. Gospod Štrovs mi je prišepnil. Čakali naj bi Matildo, tako 
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Ko nekoga za vedno izgubiš,
ko s seboj odnese del tebe,
šele takrat se zaveš,
da ga ljubiš bolj kot sebe.

ZAHVALA
Veliko prekmalu nas 
je zapustil ljubljeni

JANEZ ANDOLŠEK
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem, 
KS, občini Brezovica, gasilcem in BŠK Radni, ki so nam ustno in pisno izrekli 
sožalje, darovali cvetje in sveče ter ga pospremili na zadnji poti. Hvala tudi 
g. Metodu Ropretu, dr. Katarini Planinc, prijateljem iz Požarnic in pogrebni 
službi Pieta.

Vsi njegovi

Človek odide,
ljubezen ostaja…

ZAHVALA
V 92. letu je za vedno odšla 

naša mama in oma

BERNARDA SELAN
Iz Notranjih Goric

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem za 
izražena sožalja, podarjeno cvetje, sveče in svete maše. Zahvaljujemo se tudi 
zdravnikom in negovalnemu osebju Kliničnega centra v Ljubljani in Centra 
starejših Notranje Gorice, gospodu župniku, pevcem, recitatorju, trobentaču 
in Pogrebni službi Pieta. 
Hvala vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji poti. 

Vsi njeni

kot si je ta luksuz privoščil on. Ne, ne, nje pa res ne bomo čakali, raje 
se ji izognimo, če se le da. 

Eno priložnost izogiba tej nepridipravi je, da pridete na srečanje 
starejših v Dom krajanov v Vnanjih Goricah in to v petek, 5. oktobra 
2012, ob 17. uri. Čakajo vas pozdravni repertoarček, nekaj glasbe in 
užiten zalogajček dobrot. Za prijeten klepet in še kakšno narodno se 
pa morate preizkusiti sami. Pridite brez strahu, saj Matilda ne bo imela 
vstopa. Zato je to besedilo le vabilo, ne pa past. Pozdravlja in vabi vas 
vaš »obveščevalec« 

Toni Jurjec
DU Tulipan

Stomilijonski posel na Barju avstrijskemu Strabagu
Snaga je avstrijskega gradbinca po dveh letih in pol od objave raz-

pisa sredi aprila izbrala za nadgradnjo regijskega centra za ravnanje z 
odpadki na Barju.

Strabag je v pogajanjih za dobrih 15 milijonov znižal ponudbo in okle-
stil pričakovane stroške obratovanja. Če se ostala dva neizbrana ponu-
dnika ne bosta pritožila, bodo na Snagi v kratkem s Strabagom podpisali 
dobrih 112 milijonov evrov težko pogodbo. Avstrijski gradbinec naj bi 
center na Barju dokončal v slabih štirih letih. Kljub temu pa bo slabih 10 
milijonov evrov razlike morala plačati ljubljanska občina, ki je večinska 
lastnica regijskega centra, del stroškov pa bo padel tudi na občine sovla-
gateljice, med katerimi je tudi Brezovica. Ob tem pa obstaja možnost, da 
bodo morale občine v projekt vložiti še več denarja, saj jim verjetno zaradi 
zapletov z razpisom ne bo uspelo počrpati vseh 77,5 milijona evrov, ki jih 
je do konca 2015 pripravljena zagotoviti Evropska unija. Na Snagi priča-
kujejo, da bodo z izbranim gradbincem, avstrijskim Strabagom, pogod-
bo podpisali maja.

Seveda le v primeru, če se neizbrana ponudnika ne bosta pritožila, kar 
pa je malo verjetno, saj je državna revizijska komisija o pritožbah odločala 
že na začetku postopka, ob objavi razpisa septembra 2009. Če bo šlo vse 
po načrtih, bodo po pripravi projektne dokumentacije in pridobivanju 
dovoljenj, z gradnjo nekaterih objektov začeli že letos. V tem primeru za-
četek poskusnega obratovanja za predelavo odpadkov pričakujejo v de-
cembru 2014, redno obratovanje pa čez eno leto, decembra 2015.

Orion

Brezovica bo bogatejša za prikazovalnik hitros-
ti »Vi vozite«

Tega bo namestila na cesti POŠ Jezero, podarilo pa ji ga je podjetje 
Goodyear. Občina Brezovica in še 12 slovenskih občin je bilo na raz-
pisu podjetja Goodyear izbranih za dodelitev prikazovalnika hitrosti 
»Vi vozite«. Goodyear je table podaril v okviru akcije Varno. Skupaj., s 
katerimi si želi izboljšati prometno varnost. Novi preventivni merilnik 
hitrosti bo na prehitro vožnjo opozarjal voznike na šolski poti ter tako 
skrbel za večjo prometno varnost šolarjev na Podružnični osnovni šoli 

Jezero in ter tudi varnost ostalih pešcev in kolesarjev. Sicer pa so med-
občinski redarji lani oglobili 729 prehitrih voznikov, 670 pa jih je zaradi 
prehitre vožnje dobilo še kazenske točke.

Redarji Medobčinskega inšpektorata in redarstva, ki ima sedež na 
Vrhniki pa so imeli lani nekaj manj dela z nepravilno parkiranimi vozili, 
za ta prekršek so spisali 41 položnic, kar je več kot v Horjulu, Logu – 
Dragomerju in Dobrovi – Polhovem Gradcu in občutno manj kot na 
Vrhniki in v Logatcu. Tam so oglobili 380, na Vrhniki pa skoraj tisoč 
petsto prekrškarjev.

podpis

Kosci in grabljice Ljubljanskega barja tokrat na 
tekmovanje v Borovnico

Po barjanski ravnici že nekaj mesecev brnijo traktorji in motorne 
žage, v  pripravi na prvo setev. 

Na žalost subvencija in temu primerno kolobarjenje še vedno kro-
ji usodo neokrnjenih barjanskih travnikov, jevševih gozdičev in mejic, 
pri čemer postopoma, a vztrajno, izgubljamo tako opevano biotsko 
pestrost Ljubljanskega barja ter s tem značilne ogrožene rastlinske in 
živalske vrste. 

Pomen samooskrbe ter temu primerno zadovoljstvo današnjih po-
speševalcev intenzivnega kmetijstva, s čimer se končno uresničuje v 18. 
in 19. st. izražena želja avstroogrske monarhije, da postane Laibacher 
Morast kranjska žitnica, pač terja svoj davek, ki ga najbolj občuti prav 
eko sistem. 

Prevečkrat pa pozabljamo, da je  v tej verigi tudi človek. Kdaj bomo 
torej s svojim vedno močnejšim egom prenehali uničevati naravne da-
nosti, ki so jih stoletja varovali naši predniki? Mogoče je rešitev v zdru-
žitvi Ministrstev za kmetijstvo in okolje, to bo pokazal čas. Že v nazivu 
je okolje na drugem mestu!?

Na srečo se vedno več lastnikov kmetijskih zemljišč preusmerja v 
ekstenzivno ali ekološko pridelavo, vendar je tudi v tem primeru vsak 
preorani neokrnjeni barjanski travnik, v ogroženem biotskem smislu, 
za vedno izgubljen.
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26.4.  19:00  ŠP Jama  Kresovanje s pasuljem

27.4. 10:00 OŠ Preserje 7. memorialni turnir Gregorja Legiše za kadete in kadetinje v namiznem tenisu

29.4. 10:00 OŠ Preserje TOP 8 v namiznem tenisu, kadeti in kadetinje

30.4. 20:00  Sv. Ana Kresovanje na Sv. Ani

1.5. 8:00 Rakitna Prvomajski pohod iz Rakitne v Osredek

5.5. 10:00 Jezero Pohod na Sv. Ano ob svetovnem dnevu lupusa 

Podatke o prireditvi, ki jo pripravljate, nam lahko pošljete na elektronski naslov admin@brezovica.si ali jo s posebnim 
obrazcem vpišete na spletni strani Občine Brezovica, www.brezovica.si . 

Vaša prireditev bo objavljena na občinski spletni strani in v Barjanskem listu. 
Več podatkov o posamezni prireditvi najdete tudi na www.brezovica.si 

N A S L E D N J A  Š T E V I L K A  P R E D V I D O M A  I Z I D E  2 5 .  5 .  2 0 1 2 .  P R I S P E V K E 
S P R E J E M A M O  D O  1 6 .  5 .  2 0 1 2 ,  O G L A S E  P A  D O  Z A P O L N I T V E  P R O S T O R A .

Uprava Občine Brezovica
Telefon: 01 3601 770 | Fax: 01 3601 771

Uradne ure: ponedeljek: od 9:00 do 12:00 | sreda: od 9:00 do 12:00 | od 14:00 do 17:00 | petek: od 9:00 do 13:00

Zato je »moto« letošnjega 6. Medobčinskega tekmovanja koscev in 
grabljic za pokal Ljubljanskega barja, »za ohranitev neokrnjenih bar-
janskih travnikov«.

Po lanskem uspelem tekmovanju, pri čemer se imamo zahvaliti 
odličnim gostiteljem občini Ig, že z nestrpnostjo pričakujemo letošnje 
tekmovalno druženje sedmih občinskih ekip in posameznikov, udele-
žencev glasbeno- kulturnega programa, tematske etnološke povorke, 
»barjanske tržnice«, kot tudi vseh obiskovalcev, ljubiteljev kulturne in 
etnološke dediščine.

Letošnja prireditev bo v soboto, 28. 07. 2012, in bo razdeljena na 
dve lokaciji.

Prva lokacija je južno od Borovnice, v idilični vasici Brezovica pri 
Borovnici, kjer ob 12. uri pričnemo z etnološko povorko, nadaljujemo 
s slavnostno otvoritvijo in predvidoma ob 13.30 uri s tekmovanjem. 
Soorganizacijo je prijazno prevzelo PGD Brezovica pri Borovnici.     

Druga lokacija je v centru Borovnice, kjer se bo ob 15. uri začel 
zabavno-glasbeni program sedmih barjanskih občin. Tu bo ob 17. uri 
tudi uradna razglasitev rezultatov, podelitev priznanj, plaket in poka-
lov.

»Barjanska tržnica« se, s svojim etno-tematskim programom, izle-
tniško in kulturno predstavitvijo ter ostalo blagovno ponudbo, priklju-
či tradicionalni občinski prireditvi »Dnevom borovnic«.

Pri soorganizaciji poleg občinske uprave, otrok osnovne šole in vrt-
ca, sodeluje tudi več NVO iz občine Borovnica, pri čemer bo prav goto-
vo imelo nosilno vlogo Turistično društvo Borovnica.

Tokratni gostitelj in soorganizator vsebarjanske prireditve, kjer so-
deluje 98 koscev in grabljic, 55 udeležencev etno povorke, 45 nasto-
pajočih v glasbeno-kulturnem programu ter 21 ponudnikov v okviru 

barjanske tržnice, iz  občin Borovnica, Vrhnika, Log-Dragomer, Brezo-
vica, Ljubljana, Škofljica in Ig, je torej občina Borovnica, z županom g. 
Ocepek Andrejem na čelu.

Jernej Korenčič,
ZOLB 

       
Varovancem centra za starejše v Notran-
jih Goricah ne bo treba plačevati dodatnih 
stroškov

Varovanci so namreč dobili obvestilo, da bodo morali od 1. maja 
sami plačevati več kot 460 EUR mesečno za zdravstveno oskrbo v 
domu. Že bivanje jih v povprečju stane okoli 1000 EUR na mesec, do-
datnega denarja pa večina oskrbovancev nima. Država je centru že lani 
podelila koncesijo in dovoljenje za obratovanje, denarja za zdravstveno 
oskrbo, ki bi ga po zakonu morala zagotoviti, pa ni od nikoder. Pro-
blem ima okoli 150 oskrbovancev, dodatnih stroškov si ne morejo pri-
voščiti in skrbi jih, da bodo ostali na cesti. A odgovorni v domu kažejo 
na pristojna ministrstva in zavode. Direktor Deosa, Bojan Kranjc pravi, 
da so svoje obveznosti izpolnili, zagotovljenega denarja iz zdravstvene 
blagajne pa niso dobili. Z zavoda za zdravstveno zavarovanje pa odgo-
varjajo, da nimajo pravne podlage za sklenitev pogodbe, zato varovan-
cem, ki so nastanjeni v domu, ne morejo zagotavljati zdravstvene nege. 
Po pogajanjih je Zavod za zdravstveno zavarovanje v začetku aprila 
sporočil, da varovancem dodatnih stroškov le ne bo potrebno plače-
vati, saj naj bi denar za domove zagotovili najkasneje do junija letos.

Orion


